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MALAYSIA 

DEWAN NEGARA (SENATE) 
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First Session of the Second Dewan N egara 
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PRAYERS 

(Mr President in the Chair) 

ADMINISTRATION OF OATH 
The following Senators made and 
subscribed the Oath/ Affirmation 
required by law: 

Che' Bibi Aisha binti Hamid Don 
Enche' Awang Daud Hatusin 
Enche' Gan Teck Yeow 
Enche' Khoo Teck Puat 
Enche' Yahya bin Haji Ahmad. 

Mr President: Bagi pehak Ahli2 
Yang Berhormat Dewan Negara yang 
lama saya mengalu2kan Ahli2 yang 
baharu dan selamat datang ka-Majlis 
Meshuarat ini. 

MESSAGE FROM TilE HOUSE OF 
REPRESENTATIVES 

Mr President: Yang Berhormat AhlF 
Dewan Negara saya suka hendak 
memberitahu Majlis ini bahawa saya 
telah menerima satu perutusan dari
pada Majlis Dewan Ra'ayat. Sekarang 
saya jemput Setia-usaha Majlis mem
bachakan perutusan itu. 

(Whereupon the Clerk read the 
following Message dated 19th October, 
1964.) 

"Mr President, 

The House of Representatives 
has passed the following Bills : 

(1) to apply sums out of the Con
solidated Fund for additional 
expenditure for the service of 
the year 1964 and to appro~ 
priate such sums for certain 
purposes; 

(2) to apply a sum out of the 
Consolidated Fund to the 
service of the year ending on 
the thirty-first day of 
December, 1965; 

(3) to amend the Workmen's 
Compensation Ordinance, 
1952; 

(4) to amend the Merchant Ship
ping Ordinance, 1952; 

(5) to amend the Courts of Judi
cature Act, 1964, 

and transmits them to the Senate 
for its concurrence. 

(Sgd.) SYED EsA BIN ALWEE 
Speaker" 

BUSINESS OF THE SENATE 
Dato' T. H. Tan: Mr President, Sir, 
I beg to give notice that I will move 
the second and third readings of the 
following Bills at this meeting of the 
Senate: 

(1) The Supplementary Supply 
(1964) Bill. 

(2) The Consolidated Fund (Expen
diture on Account) Bill. 

(3) The Workmen's Compensation 
(Amendment) Bill. 

(4) The Merchant Shipping 
(Amendment) Bill. 

Mr President: So it be. 

Enche' Athi Nahappan: Mr Presi
dent, Sir, I beg to give notice that I 
will take the Courts of Judicature 
(Amendment) Bill through all stages 
at this meeting of the Senate. 

Mr President: So it be. 

Mr President: I would like to take 
this opportunity of reminding Honour
able Members that, in accordance 
with Standing Order 53 (2), after the 
Supplementary Supply (1964) Bill and 
the Consolidated Fund (Expenditure on 
Account) Bill have been read the 
second time they will be read a third 
time forthwith without going through 
the Committee Stage. 

Saya suka hendak mengambil 
peluang ini mengingatkan Yang Ber
hormat Ahli2 Dewan Negara bahawa 
menurut Sharat Peratoran 53 (2), sa
telah Rang Undang2 Perbekalan (1964) 
dan Rang Undang2 Kumpulan Wang 
Negara (Perbelanjaan yang Belum 
Jelas) itu di-bachakan kali yang kedua 
dan Rang Undang2 itu hendak-lah 
di-bacha kali ketiga dengan serta~ 
merta dengan tidak payah di-timbang
kan dalam Perengkat Jawatan-kuasa. 
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ORAL ANSWERS TO 
QUESTIONS 

CLAIM BY THE SIAMESE DEATH 
RAILWAY LABOURERS' ASSO
CIATION AGAINST THE JAPA-

NESE GOVERNMENT 

1. Enche' Saidon bin Kechut asks the 
Prime Minister to state the progress 
todate of the "blood-debt" claim put 
up by the Siamese Death Railway 
Labourers' Association against the 
Japanese Government and which was 
supported by the Malaysian Govern
ment and to state what further actions 
Malaysian Government proposes to 
take to assist the Association in its 
claim. 

The Minister of Finance (Enche' 
Tan Siew Sin): Mr President, Sir, in 
the absence of the Prime Minister, I 
will try to answer this question as best 
as I can. I am personally aware that 
the Prime Minister has not forgotten 
about this question, but Honourable 
Members will appreciate that this is 
a very complex question and I think 
no quick solution can be found. 

Dato' Haji Mohamed Noah bin 
Omar: Dato' Yang di-Pertua, soalan 
tambahan. Di-dalam soal ini ada 
menyebutkan "Telah mendapat so
kongan Kerajaan Malaysia", dalam 
bahasa Inggeris "which was supported 
by Malaysian Government". Saya 
hendak bertanya bagaimana rupa 
sokongan yang telah di-beri kapada 
Persatuan ini. Ada-kah sokongan ini 
berupa moral atau bagaimana. Oleh 
kerana dalam soal ini ada menyebut
kan sokongan-nya telah ada, jadi, 
dapat-kah Kerajaan itu menerangkan 
bagaimana-kah rupa-nya sokongan 
yang telah di-beri kapada Persatuan 
ini? 

Enche' Tan Siew Sin: Mr President, 
Sir, Honourable Members will perhaps 
recall that this issue actually arose in 
Singapore and things, I think, 
threatened to become unmanageable, 
as a result of which the Prime Minister 
undertook to take over this question 
in order to try to reach a solution 
which will be satisfactory to all parties 
concerned, but I do not think that the 
Central Government had stated speci-

fically whether it supported any 
specific payment. 

Nik Hassan bin Haji Nik Yahya: 
Dato' Yang di-Pertua, soalan tam
bahan. Saya rasa ada baik-nya Kera
jaan Persekutuan menerangkan dengan 
jelas kapada ra'ayat negeri ini dalam 
perkara soalan ini. Dato' Yang di
Pertua, Persekutuan yang berkenaan 
ini sudah mengumpulkan ramai' orang
nya dan banyak perbelanjaan telah 
di-keluarkan. Sekarang saya hendak 
bertanya, ada-kah Kerajaan Perseku
tuan berunding dengan Kerajaan Jepun 
dan ada-kah Kerajaan Jepun mem
bayar ganti rugi itu kapada tiap2 

sa-orang-individual-atau pun rna
cham mana, sebab-nya Kerajaan Per
sekutuan telah mengeluarkan wang 
yang banyak dengan harapan untok 
mendapatkan bayaran ganti rugi ini. 
Jadi kalau tidak di-terangkan dengan 
jelas, orang ramai keliru dan banyak 
wang telah di-keluarkan untok per
belanjaan bagi perkara tuntutan ini 
yang di-keluarkan oleh orang ramai. 
Jadi, saya minta perkara ini di-jelas
kan. 

Enche' Tan Siew Sin: Mr President, 
Sir, I am in no position to give further 
details because this matter has not yet 
been finalised. but the points raised by 
the last Honourable Member will be 
borne in mind. 

Enche' Saidon bin Kechut: Dato' 
Yang di-Pertua, saya maseh merasa 
tidak puas hati . . . . . 

Mr President: Tidak boleh di-soal 
lagi kerana Yang Berhormat Menteri 
telah menjawab. Sekarang pergi ka
pada soalan yang kedua. 

COMPENSATION FOR DOG BITES 
TO METER READERS OF THE 
CENTRAL ELECTRICITY BOARD 
AND THE PUBLIC WORKS DE-

PARTMENT 

2. Enche' Saidon bin Kechut asks the 
Minister of Works, Posts and Tele
communications to state whether 
Government will consider providing 
compensation to meter readers em
ployed by the Central Electricity 
Board and the Public Works Depart
ment for being bitten by dogs while 
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in the performance of their duties as 
in the case of postmen. 

The Minister of Works, Posts and 
Telecommunications (Dato' v. T. 
Sambanthan): Tuan Yang di-Pertua, 
sagu bati boleh di-beri kapada sa
siapa pun yang di-gigit oleb anjing 
masa menjalankan tugas-nya. Ini ada
lab mengikut seksben 2 Minor 
Offences Amendment Act, 1960. Ini 
termasok bukan sabaja pengantar2 
surat Pejabat Pos tetapi juga Peme
reksa2 Meter yang bekerja di-Lembaga 
Letrik Pusat dan Jabatan Kerja Raya. 

Dato' Haji Mohamed Noah bin 
Omar: Saya bendak bertanya kapada 
Menteri Kerja Raya, berapa orang 
daripada Pemereksa Meter2 di-dalam 
Lembaga Letrik dan Kerja Raya yang 
telab di-gigit anjing dalam tabun 1964 
ini. 

Dato' V. T. Sambanthan: Hal ini 
barang kali Enche' Saidon ada tabu. 

Enche' Saidon bin Kechut: Tuan 
Yang di-Pertua, sunggob pun jawapan 
itu telab di-berikan, saya pun berasa 
separoh puas hati tetapi tiap2 kali kita 
membacha siaran2 berhubong dengan 
pegawai2 Pemereksa Meter ayer atau 
pun Meter Api dan juga daripada 
Pejabat Pos yang mengbantar surat 
maka banya tertentu orang2 yang di
gigit anjing ini mendapat perlindongan 
dan perhatian bagi pekerja2 Jabatan 
Pos dan Talikom sahaja tetapi bagi 
Pejabat Eletrik dan juga Pejabat 
Kerja Raya tak ada langsong perkara 
ini di-mashhorkan dan yang di-gigit 
anjing saya tahu memang banyak dan 
biasa-nya yang di-gigit itu dapat per
lindongan daripada pekerja2 Pejabat 
Pos dan ada barang kali masa-nya 
orang yang kena gigit balek hendak 
gigit anjing pula. J adi saya minta 
supaya Kementerian yang berkenaan 
memashhorkan perkara ini supaya di
ketahui oleb tiap2 sa-orang pekerja, 
pegawai2 daripada ketiga2 Pejabat ini 
mendapat perlindongan dan layanan 
yang sama. 

Enche' Abdul Samad bin Osman: 
Boleh-kah saya tabu daripada Menteri 
yang berkenaan berapa orang-kah 
yang telah di-gigit anjing jadi gila. 

Dato' V. T. Sambanthan: Di-dalam 
Kementerian Kesihatan. 

LEGISLATION FOR TERMS AND 
CONDITIONS OF SERVICE FOR 

MOTOR-CAR DRIVERS 

3. Enche' Saidon bin Kechut bertanya 
kapada Menteri Buroh ada-kah Kera
jaan akan menimbangkan hendak 
membuat undang2 mengenai sharat2 

dan peratoran2 perkhidmatan bagi 
pemandu2 motokar. 

The Minister of Labour (Enche' V. 
Manickavasagam): Mr President, Sir, 
as far as I am aware, the terms of 
contract of service of motor-car drivers 
are not unfavourable as compared 
with other workers. 

It is the policy of the Government 
to encourage workers and employers 
to negotiate for terms and conditions 
of service which are mutually accept
able to both parties and, as such, the 
Government does not consider it 
necessary to bring in any legislation. 

Enche' Saidon bin Kechut: Tuan 
Yang di-Pertua, soalan tambahan. 
Saya di-dalam perkara kedudokan 
pemandu2 kereta ini atau driver ini 
saya maksudkan kapada tiga bahagian 
ia-itu driver yang bekerja di-pejabat2 

Kerajaan, driver2 yang bekerja di
kompani2 awam dan juga driver2 yang 
bekerja dengan majikan persaorangan. 
Memandangkan ramai jumlah-nya 
pemandu2 kereta yang ada di-Perseku
tuan Malaysia ini yang boleh kita 
katakan satu daripada gulongan 
masharakat yang hidup dengan sum
bar pencharian menjadi pemandu 
kereta. maka masharakat ini boleh kita 
katakan tidak ada Iangsong dapat 
perhatian daripada pehak2 yang ber
tanggong-jawab terutama daripada 
Kerajaan kita sendiri dari segi bebe
rapa Iapangan pekerjaan mereka ia
itu dari segi pekerjaan-nya, dari segi 
pendapatan-nya dan dari segi keadaan 
mengatasi soal hidup-nya. Saya kata
kan beberapa perkara yang menindas 
dan juga tindakan2 yang telah berlaku 
di-alami oleh pemandu2 kereta ini . . . 

Mr President: Awak membahathkan 
soal ini. 
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Enche' Saidon bin Kechut: Minta 
ma'af, Tuan Yang di-Pertua. Maksud 
saya dari soal layanan bekerja dan 
tambahan kapada kebaikan kedudokan 
gaji dan atau pun layanan2 yang lain 
yang di-dapati oleh pekerja2 lain, 
sekian-lah, Tuan Yang di-Pertua. 

Enche' V. Manickavasagam: Tuan 
Yang di-Pertua, perkara yang di-sebut
kan tadi oleh Yang Berhormat itu 
ia-lah satu statement, jadi saya tidak 
boleh menjawab-nya. 

DECLARATION OF 1964 AS 
"FRUIT YEAR" 

4. Enche' Abdul .Samad bin Osman 
bertanya kapada Menteri Pertanian 
dan Sharikat Kerjasama apa-kah 
sebab2 di-ishtiharkan tahun 1964 sa
bagai tahun buah-buahan. 

The Assistant Minister of Agricul
ture and Co-operative (Enche' Sulai
man bin Bolon): Tuan Yang di-Pertua, 
tahun 1964 telah di-ishtiharkan sa
bagai tahun buah-buahan untok mena
rek perhatian orang ramai terhadap 
kepentingan buah-buahan tempatan 
sa-bagai sumbar makanan yang kaya 
dan juga sa-bagai sumbar pendapatan 
dari petani2 kita. Dalam tahun 1963, 
negeri ini telah memasokkan buah
buahan · kering dan basah dari luar 
negeri berjumlah sa-banyak $16.5 juta 
dan ini telah menghilangkan pertu
karan mata wang luar-foreign ex
change negeri ini. Di-samping kerugian 
pertukaran mata wang luar. wang yang 
di-gunakan untok memasokkan buah
buahan di-luar negeri itu sa-patut-nya 
boleh di-dapati oleh petani2 kita yang 
demikian dapat~lah di-pertinggikan 
taraf hidup mereka. Dengan perishti
haran tahun buah-buahan itu maka 
dapat-lah kita menarek perhatian 
orang ramai kapada sumbar2 yang luas 
yang boleh di-dapati di-negeri ini bagi 
memajukan perusahaan2 menanam 
buah-buahan dan dengan sendiri-nya 
pula tahun buah-buahan itu boleh di
jadikan permulaan ka-arah menchapai 
tujuan ini. 

Dato' Haji Mohd. Noah bin Omar: 
Soalan tambahan. Di-dalam soal ini 
ada menyebutkan tahun buah-buahan 
sa-bagai tahun 1964 ini. Jikalau satu 
masa dalam satu tahun itu tidak 

banyak buah-buahan apa-kah nama
nya hendak di-namakan tahun itu 
(Ketawa). Kita tahu kalau musim 
hujan, kita kata musim hujan, hila 
tidak ada hujan kita kata musim 
kemarau; jadi tidak ada hujan musim 
kemarau; ini jikalau satu masa satu 
tahun besok tidak ada buah-buahan 
banyak, apa-kah yang hendak di
ishtiharkan oleh Kementerian ini? 

Enche' Sulaiman bin Bolon: Tuan 
Yang di-Pertua, sa-rupa itu-lah juga 
tetapi kurang-lah buah-buahan itu 
dapat di-tunjokkan. 

Enche' Abdul Samad bin Osman: 
Soalan tambahan. Kenapa-kah Kernen· 
terian ishtiharkan tahun buah-buahan 
ini terlambat bulan August. Lazim
nya kalau kita ishtiharkan mula tahun
lah, kenapa-kah habis tahun buah
buahan hendak di-ishtiharkan tahun 
buah-buahan. 

Enche' Sulaiman bin Bolon: Oleh 
sebab mula2 atau pun julong1 

kali-nya mengadakan perubahan yang 
sa-umpama ini dan keadaan telah 
tidak dapat di-elakkan kerana sa
patut-nya mengikut musim buah
buahan tetapi oleh kerana hendak 
mengadakan juga tahun ini sa-bagai 
tahun buah-buahan maka terpaksa-lah 
terlewat di-adakan perishtiharan yang 
saperti itu. 

Enche' Abdul Samad bin Osman: 
Soalan tambahan, Tuan Yang di-Per
tua. Ada-kah Menteri tahu bahawa 
tahun 1964 ini ia-lah tahun buah
buahan yang tidak elok sa-kali. Kalau 
dia tahu, kenapa-kah di-ishtiharkan 
tahun buah-buahan dalam tahun ini 
buah tidak elok, kalau tidak di-fikir
kan tidak patut, tidak boleh-lah di
postponekan sampai tahun yang elok 
pula. 

Enche' Sulaiman bin Bolon: Tuan 
Yang di-Pertua, kalau-lah kita memi
kirkan tahun elok sahaja mengadakan 
tahun buah-buahan tidak ma'ana-lah 
kita hendak menggalakkan tahun buah
buahan di-negara kita ini. 

Enche' S. 0. K. Ubaidulla: Soalan 
tambahan. Tahun buah-buahan ini 
ada-kah dapat akibat saperti memasok
kan buahan2 dari luar negeri 
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jadi kurang; kalau sudah kurang PLANTING OF COCOA IN SABAH 
berapa-kah jumlah wang-nya. OR SARA WAK 

Enche' Sulaiman bin Bolon: Tuan 
Yang di-Pertua, tidak-lah dapat kita 
menunjokkaq angka2 sa-rupa itu tetapi 
sa-kira-nya di-minta dalam soal lain 
agak boleh di-berikan kenyataan. 

Enche' Abdul Samad bin Osman: 
Soalan tambahan. Boleh-kah Menteri 
tabu kenapa-kah buah-buahan jadi 
kurang dalam tahun 1964. Apa-kah 
jactor-nya membawa buahan2 itu 
kurang dalam tahun 1964, ini kalau 
tidak itu apa. 

Enche' Sulaiman bin Bolon: Tuan 
Yang di-Pertua, soal ini juga ber
kehendakkan pemberitahu terlebeh 
dahulu sebab ini perkara teknik, saya 
sendiri tidak boleh hendak menjawab. 

PLAN TO INCREASE RICE CUL· 
TIVATION IN SABAH AND 

SARAWAK 
S. Enche' Abdul Samad bin Osman 
bertanya kapada Menteri Pertanian 
dan Sharikat Kerjasama ada-kah apa2 

ranchangan hendak menambah ta
naman padi di-Sabah dan Sarawak 
kerana negeri kita sekarang ini keku
rangan beras, jika tidak ada apa2 

ranchangan, mengapa. 

Enche' Sulaiman bin Bulon: Tuan 
Yang di-Pertua, Ranchangan2 Per
tanian di-Sabah dan di-Sarawak ada
lab di-jalankan oleh kedua2 ·buah 
negeri itu sendiri. Bagaimana pun, 
dasar pertanian kedua2 buah negeri ini, 
saperti juga di-Malaya, ia-lah untok 
memesat dan meninggikan pengeluaran 
bahan2 makanan, terutama sa-kali 
beras. 

Enche' Abdul Samad bin Osman: 
Tuan Yang di-Pertua, soalan tam
bahan. Saya bertanya ada-kah apa2 
ranchangan yang di-buat untok me
nambah tanaman padi; kalau tidak 
ada, mengapa? Jawab-nya ada. Tetapi 
saya fikir oleh sebab sunggoh pun 
Sabah dan Sarawak satu negeri 
sangat-lah elok jika Kementerian 
sendiri membuat ranchangan2 yang 
besar supaya . . . 

Mr President: Nampak-nya tuan 
membahathkan perkara itu, bukan 
hendak menyoal. 

6. Enche' Abdul Samad bin Osman: 
bertanya kapada Menteri Pertanian 
dan Sharikat Kerjasama sudah-kah 
di-jalankan apa2 perchubaan hendak 
menanam "cocoa" di-Sabah atau Sa
rawak, jika tidak, mengapa tidak. 

Enche' Sulaiman bin Bolon: Tuan 
Yang di-Pertua, penanaman "cocoa" 
telah di-jalankan di-Sabah dengan 
jaya-nya dan penanaman sa-chara 
besaran2 ada-lah sedang di-usahakan. 
Sa-takat yang di-ketahui sekarang ini 
keadaan tanah di-Sarawak mungkin 
tidak bagitu sa-suai saperti di-Sabah 
untok penanaman "cocoa". 

Enche' Abdul Samad bi.n Osman: 
Tuan Yang di-Pertua, sudah-kah di
adakan research atas tanaman "cocoa" 
di-Sabah dan Sarawak; kalau ada, 
sudah berapa tahun di-mulakan? 

Enche' Sulaiman bin Bolon: Soal itu 
juga tidak dapat hendak di-jawab, 
sebab Sabah dan Sarawak baharu 
sahaja masok Malaysia. Jadi perkara 
di-Sabah dan di-Sarawak ada-lah ber
lainan dengan apa yang di-jalankan 
di-Malaya ini dan lagi soalan2 tekni
kal patut di-buat awal dan lebeh 
dahulu untok di-kaji. 

Dato' Haji Mohamed Noah bin 
Omar: Saya mendengar tadi Menteri 
Muda berkata tanah di-Sabah ada 
lebeh sa-suai dan lebeh menasabah di
tanam "cocoa" daripada tanah di
Sarawak. Ada-kah bagitu atau 
sa-balek-nya? Di-Sarawak lebeh baik 
daripada Sabah, saya tidak berapa 
terang tentang itu. 

Enche' Sulaiman bin Bolon: Di
Sabah ada lebeh baik daripada 
Sarawak, sebab ada satu kompeni 
yang telah menjalankan perusahaan 
itu dengan besaran2, itu menunjokkan 
di-Sabah ada lebeh baik daripada 
Sarawak. 

Dato' Haji Mohamed Noah bin 
Omar: Saya hendak tanya sudah-kah 
di-siasat dan di-pereksa· tanah di
Sarawak sama ada menasabah di
tanam "cocoa" atau tidak atau sa-suai 
boleh di-tanam "cocoa;' sa-bagaimana 
di-Sabah juga. 
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Enche' Sulaiman bin Bolon: Oleh 
sebab, Tuan Yang di-Pertua, menjadi 
tujuan besar pada Kementerian ini 
mungkin Kementerian akan menyiasat 
perkara itu lebeh2 lagi. 

Enche' Abdul Samad bin Osman: 
Soalan tambahan. Bagaimana Menteri 
tahu tanah di-Sabah lebeh sa-suai 
daripada Sarawak, hila saya tanya 
tentang research tadi jawab-nya tidak 
ada dan baharu hendak mulakan, 
bagaimana tahu? 

Enche' Sulaiman bin Bolon: ltu 
mungkin dapat di-ketahui manakala 
satu kompeni yang telah menjalankan 
perusahaan yang saperti itu. 

Enche' Abdul Samad bin Osman: 
Soalan tambahan. Saya fikir sa-bagai 
Menteri Pertanian kita mahu pegang 
satu practical. Kita tidak boleh me
nurut satu kompeni atas pendapat 
kompeni itu, kerana kita menjaga 
satu negeri yang besar, ma'ana-nya 
kita kena buat own research sendiri. 

Mr Speaker: Nampak-nya tuan 
membahathkan perkara itu lagi. 
(Ketawa). 

MOTION 

LEAVE OF ABSENCE OF MEM
BERS-APPROVAL BY THE 

PRESIDENT 
Dato' T. H. Tan: Mr President, Sir, I 
beg to move, 

That this House resolves that the leave of 
this House under Article 52 of the Consti
tution shall be given to, and may be 
signified by Mr President in the case of, 
any Member of this House whose absence 
from its sittings for a period of six months 
or more has been approved by Mr President, 
provided that Mr President shall report to 
the House the name of every Member to 
whom such leave has been given. 

Mr President, Sir, under Article 52 of 
the Constitution this House may declare 
the seat of a Member vacant if two 
conditions are fulfilled : first, that the 
Member is absent without leave of this 
House for a period of six months, and 
second, if the House passes a resolu
tion declaring the seat of such a Mem
ber to be vacant. 

The normal method by which this 
House expresses its views is of course, 

Sir, by means of a resolution. In the 
case of the granting of leave of absence, 
however, such a method is extremely 
cumbersome, and it is accordingly pro
posed, by the motion now before the 
House, that Mr President shall be em
powered to give leave to a Member, 
provided that he makes a due report of 
this at the next sitting of the House. 

Now, Sir, this motion will not, if 
adopted, imply that a Member obtain
ing the leave of Mr President may not 
have his seat declared vacant, for the 
power to do this rests under the Consti
tution with this House, and with no 
other authority. It will, however, enable 
a Member to obtain an early reply to 
a request for leave of absence for six 
months or more; and only if Mr Presi
dent is unwilling to give such leave on 
behalf of the House will there be any 
likelihood of a formal resolution being 
brought before the House : for Article 
52 does not, as I have indicated, 
automatically create a vacancy. 

The practice in various Parliaments 
in the world varies. I venture to suggest 
that this House is prepared to rely on 
your good sense and discretion in this 
matter, subject to the House being duly 
informed of the absence of Members 
from its deliberations. This House is 
prepared to leave this matter in your 
good hands, Sir. 

This is essentially, therefore, a motion 
designed to facilitate the prompt des
patch of the affairs of the House, and 
therefore it is a business motion; and 
as such, Sir, I commend it for adoption 
by this House. 

Dato' Y. T. Lee: Yang di-Pertua, 
saya menyokong. 

Dato' Sheikh Abu Dakar bin Yahya: 
Honourable Dato' President, Sir, I rise 
to support the motion by the Honour
able Dato' Tan just now, and I congra
tulate him. However, Sir, in my humble 
opinion, there is one small point 
regarding the motion itself, and this 
has not been stated by him just now. 
In the motion itself, it is not mentioned 
when the President should report to the 
House the name of the Member to 
whom leave has been given. For 
instance, the President has given Mr 
A leave for six months. He need not 
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report this to the House till, say, at the 
very last day of the six months. 
Members of the House may ask them
selves what has happened to Mr A. The 
President may keep quiet till the last 
day of the six months, when he may 
address the House, stating "I have 
given Mr A six months leave." This is 
the small point which I would like to 
amend, Sir, though as stated by the 
Honourable Dato' just now, the Presi
dent should inform the House of this 
at the next meeting of the Senate. · 
However, Sir, I am a member of the 
Alliance, and so is the Honourable 
Dato' Tan, and therefore I have no 
strong desire to amend the motion, 
unless the Dato' agrees and the Dato' 
himself can make an amendment under 
Standing Order 29 (1) of the Senate. 
Thank you, Sir. 

Dato' T. H. Tan: Mr President, Sir, 
exercising my right of reply, I think 
my statement was quite clear. It is that 
the President reports to the House at 
its sitting and that implies the first 
sitting immediately following the grant
ing of such leave of absence. 

Dato' Sheikh Abu Bakar bin Yahya: 
But that is not stated in the motion, 
Sir. That is my point. 

Question put, and agreed to. 
Resolved, 

That this House resolves that the leave of 
this House under Article 52 of tbe Consti
tution shall be given to, and may be 
signified by Mr President in the case of, 
any Member of this House whose absence 
from its sittings for a period of six months 
or more has been approved by Mr President, 
provided that Mr President shall report to 
the House the name of every Member to 
whom such leave has been given. 

BILLS 

THE SUPPLEMENTARY SUPPLY 
(1964) BILL 

Second Reading 

Dato' T. H. Tan: Mr President, Sir, I 
beg to move that a Bill intituled "an 
Act to apply sums out of the Consoli
dated Fund for additional expenditure 
for the service of the year 1964 and to 
appropriate such sums for certain pur
poses" be read a second time. 

In doing so, Sir, I wish to call the 
attention of the Honourable Senators 
to the following items of expenditure 
enumerated in the Bill : 

Defence 
Police ... 
Civil Defence-and this 

$13,957,597 
8,816,305 

is a new item . .. .. . 2,352,119 
making a total of just about $25 
million. These additional Items of 
expenditure, I believe, Sir, have been 
necessitated by Indonesian confronta
tion and they indicate the increased call 
on public funds in order to prepare 
ourselves to meet the enemy. 

A few days ago, Mr President, Sir, 
after the Conference of Rulers, it was 
announced that His Majesty the Yang 
di-Pertuan Agong, Their Highnesses 
the Rulers and Their Excellencies 
the Governors have decided to contr~~ 
bute $1,000 each to the National De~ 
fenca Fund to be started soon. It is my 
honour and privilege to announce that 
the Members of the Senate have unani
mously decided to follow the example 
set by Their Highnesses and Their 
Excellencies. (Applause). We, the Sena
tors, Sir, will each contribute $500 to 
the proposed National Defence Fund, 
This is a small gesture of our loyalty. 
Many of us, Sir. are already serving 
in the voluntary services and in the 
Vigilante Corps. If and when the need 
arises, we shall be very happy to 
shoulder arms in defence of our King 
and country. 

Dato' Y. T. Lee: Tuan Yang di
Pertua, saya menyokong. 

Enche' Tan Siew Sin: Mr President, 
Sir, before I start on the Supplementary 
Supply Bill proper, I would like, on 
behalf of the Government and myself, 
to express our very deep appreciation 
of this magnificent gesture of loyalty 
and patriotism which has just been 
announced by my Honourable friend 
Dato' T. H. Tan. We have always in 
private conversation referred to our 
Senators as their "Lordships"; and I 
think it is, therefore, extremely appro
priate that the "Lorships" of Malaysia 
have shown such a sterling example. 
Let us hope that this example will 
shortly be followed by other groups. 
and bodies throughout the country. 
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Sir, Clause 2 of the Bill seeks autho- for the Secret Service, payment of 
rity for an additional expenditure of subsistence allowances for all ranks of 
$186,303,778 for the service of the year the Police Field Force in the Borneo 
1964 and this is shown in the Schedule States and for operational equipment. 
to the Bill and also in the Supply The increase in the establishment of the 
Expenditure section of the Second Sabah and Sarawak components of the 
Supplementary Estimates of Expendi- Royal Malaysia Police and the annually 
ture, 1964, which has been circulated recurrent and special expenditure con
to Honourable Members as Command nected therewith require the sums of 
Paper No. 28 of 1964. $1.5 million and $2.8 million respec-

. . . tively. Civil Defence-Head S. 75-
T~e ongmal Estimates approved by requires a supplement of $2.35 million 

Parliament. ~or 196~ a~ounted to · to meet the cost of expanding the local 
$1,469.9. mtlhon. Takmg mto a~count defence organisations in Malaya and 
the prevwus Supplement!lry Es~lmates the other component States of Malaysia. 
already approved by Parhament m July The Ministry of External Affairs
last !lnd the Second Supple~e?t now Head s. 16--seeks a supplement of 
reqmre?, the total appropn~h~n for $1.13 million to meet the expenses 
1964 wlll come to $1,695.6 1?1~hon. Of incurred in connection with His 
the supple~ent of $186 mllhon. ~re- Majesty's visit to Japan, the Prime 
sently reqmred, a sum of $27.8 mllhon Minister's attendance at the Common
has ~lread~ been advanced from the wealth Prime Ministers' Conference in 
Contm~enc1es Fun~ to meet urgent London, the Tripartite Foreign Minis
expenditure and th1s has now to be ters' and Summit Meetings in Japan, 
recouped. the Goodwill Mission to Africa and 

Although . the present supplement telegram charges incurred as a result of 
appears to be very large, $150 million urgent directives being transmitted to 
of the $186 million sought is required and from Missions overseas during 
for transfer to the Development Fund. these busy periods of negotiation. A 
This amount is the same as that for sum of $626,000 is required by the 
last year and represents the use of our Ministry of Information and Broad
reserve balances for development casting and the Departments under 
expenditure as envisaged in the Second it-Heads S. 25, S. 26, S. 28, S. 66H, 
Five-Year Plan. Apart from this, the S. 67K, S. 67L-for the purpose of 
other big items of expenditure required stepping up information services in 
involve ten Heads of expenditure. Malaya and the Borneo States and of 
Head S. 1, Parliament, requires a augmenting Psychological Warfare 
supplement of $353,630 to meet the operations in the Borneo States. 
increased cost of administration and of 
running Parliament House, as well as 
additional expenses in connection with 
the meetings of Parliament and Parlia
mentary Committees. The Ministry of 
Defence-Head S. 14-needs $13.96 
million, of which the Local Defence 
Corps of the Territorial Army requires 
$11.6 million, National Service $1.2 
million and emergency accommodation 
for Malaysian troops in the Borneo 
States $1.16 million. The Ministry of 
Home Affairs-Head S. 72-seeks a 
supplement of $1.2 million for the 
purpose of meeting additional security 
expenditure in the Borneo States. The 
Royal Malaysia Police-Heads S. 40, 
S. 65M, S. 66R, S. 67T-seeks a supple
ment of $8.8 million, of which a sum 
of $4.5 million is required mainly 

There are also contributions to cer
tain statutory funds as well as other 
supplements which are relatively small 
in amount, and these are described 
fairly fully in the Treasury Memoran
dum which has been circulated to 
Honourable Members as Command 
Paper No. 29 of 1964. 

Enche' Amaluddin bin Darus: Tuan 
Yang di-Pertua, sa-belum daripada 
saya masok membahathkan Bil ini, 
lebeh dahulu saya sukachita hendak 
menyatakan sokongan sa-kuat2-nya 
kapada usul yang di-kemukakan oleh 
Dato' T. H. Tan mengenai tentang 
kerelaan dan persediaan Ahli2 Dewan 
Negara untok memberi derma sa-bulan 
kapada kepentingan Pertahanan Negara 
ini. 
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Saya menyokong usul ini dengan sa
kuat2-nya bukan-lah kerana satu kebe
tulan, tetapi ini ada-lah hakikat saperti 
yang telah pernah kita ulangkan 
menyebut di-dalam Dewan ini betapa 
penting-nya pertahanan negara ini, dan 
betapa penting-nya mempertahankan 
kedaulatan dan Perlembagaan negara, 
maka itu-lah sebab-nya saya meng
ambil peluang untok menyatakan so
kongan dengan sa-kuat2-nya dengan 
harapan bahawa apa yang telah di-buat 
oleh Ahli Dewan Negara ini sadikit 
sa-banyak telah dapat menjadi sum
bang kapada negara kita yang sedang 
di-pertahankan daripada usaha2 pen
chabulan luar dan dalam bagi di
khianati dan di-hanchorkan oleh negara 
luar itu. 

Tuan Yang di-Pertua, masaalah di
hadapan kita mengena1 Tambahan 
Perbelanjaan untok tahun 1964. Saya 
berpendapat bahawa sudah sa-mesti
nya-lah Dewan ini meluluskan tun
tutan2 Kerajaan bagi menunaikan per
belanjaan yan~ belum di-bayar dengan 
tugas2 yang di-jalankan di-negara kita 
bagi kepentingan kita semua. Tetapi, 
Tuan Yang di-Pertua, walau bagaimana 
pun saya sukachita hendak menyentoh 
beberapa perkara yang saya pandang 
perlu di-ambil perhatian oleh pehak 
Kerajaan terhadap masaalah yang ter
jadi dalam negara kita dan di-mana2 
perbelanjaan kerana-nya kita telah 
bayar. 

Parlimen Malaysia, Tuan Yang di
Pertua, sampai hari ini maseh meru
pakan satu Parlimen tidak 100% 
demokrasi, sa-kali pun kita telah buat 
dan kita lakukan melalui' saloran apa 
yang di-katakan demokrasi tetapi ma
seh ada sa-bahagian anggota2 Dewan 
Ra'ayat belum lagi di-pileh sa-chara 
langsong oleh ra'ayat dalam negara 
Malaysia ini. Dan ini perlu Kerajaan 
mengambil perhatian supaya satu Pi
lehan Raya segera di-adakan di
Sarawak, Sabah dan di-Singapura 
supaya boleh wujud satu barisan Ahli 
Parlimen yang betuF telah terpileh 
oleh ra'ayat mewakili kepentingan 
ra'ayat di-dalam negara. Kerajaan sam
pai sa'at yang akhir tidak pemah 
menyebut atau mengatakan perubahan 
ini, saya katakan ini kerana saya ingin 
mendengar, kalau tidak dapat di-

laksanakan, biar-lah, tetapi saya ingin 
mendengar bahawa Kerajaan berminat 
untok melaksanakan itu bagi menyem
pumakan hakikat demokrasi, tetapi 
Kerajaan tidak ragu2 dalam menambah 
Ahli2 Dewan Negara bagi perkem
bangan demokrasi berparlimen. Sa
kira-nya spirit Perlembagaan yang asal, 
Perlembagaan Persekutuan Tanah Me
layu dan kemudian Malaysia, yang 
spirit-nya itu menunjokkan bahawa 
AhlF Dewan Negara itu boleh di-buat 
perubahan oleh Parlimen membolehkan 
di-pileh lebeh banyak oleh Negeri2, 
tetapi itu tidak jadi merusut spirit 
Perlembagaan. 

Kerajaan meminda Undang2 mene
rima Ahli2 Dewan Negara lebeh ramai 
daripada yang di-datangkan dari 
negeri2• Ini semua-nya, Tuan Yang di
Pertua, bagi perkembangan negara kita 
yang baharu, bukan sahaja kita melihat 
dan bukan sahaja apa yang kita buat 
dalam negara kita ini menjadikan 
sejarah yang akan menjadi perhatian 
orang2 yang akan datang, tetapi di-sa'at 
ini juga dunia memerhatikan perkem
bangan negara muda di-Asia Tenggara 
ini dengan penoh teliti bagaimana 
perkembangan2-nya. Apa-tah lagi de
ngan ada-nya gerakan lawatan yang 
memburokkan negara Malaysia. Tuan 
Yang di-Pertua, itu-lah sebab-nya saya 
menarek perhatian supaya Kerajaan 
berhati2 dan segera bertindak bagi 
menyelesaikan masaalah ini, khusus
nya masaalah Pilehan Raya bagi negeri2 
baharu yang berchantum di-dalam 
Malaysia saperti Sarawak dan Sabah. 

Tuan Yang di-Pertua, saya sukachita 
hendak menyentoh soal Museum, 
sebab Museum telah masok juga 
dalam Bil ini, meminta sa-bahagian 
wang untok tambahan perbelanjaan. 
Saya suka hendak menyentoh kerana 
dalam perbahathan tahun2 yang lalu, 
pernah saya menyebutkan dalam 
Dewan ini Kerajaan Persekutuan 
sa-patut-nya-lah membuat perhu-
bongan dan tuntutan kapada 
Kerajaan2 penjajah jika ada supaya 
di-kembalikan sa-suatu hak kepunyaan 
negeri ini dapat kita tempatkan kern
bali dalam rumah Museum kita. Tetapi 
Kerajaan tidak pemah menchuba untok 
mendapatkan kembali sa-suatu yang 
telah di-rampas daripada negeri kita 
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oleh penjajahan Barat dari negeri ini 
sa-hingga kita pada suatu ketika me
rasa panas telinga mendengar ada 
gulongan2 yang mengatakan bahawa 
Melayu sa-bagai tuan punya yang asli 
bagi negeri ini telah di-katakan sa
bagai suatu bangsa yang tidak mem
punyai kebudayaan, dan kalau tidak 
dapat kita kembalikan hak2 kita itu, 
yang bersejarah, yang telah di-rampas 
oleh perompak2 Barat, maka sudah 
tentu-lah kita kehilangan besar dari 
segi perkembangan kebudayaan dan 
nilai bangsa kita sendiri. Sebab itu 
sa-kira-nya Kerajaan dapat bertindak 
menchuba sa-boleh2-nya mendapatkan 
kembali sa-suatu yang mengenai: sejarah 
negara kita daripada Museum2, sama 
ada di-England, Belanda atau Portugis, 
supaya kita isikan kembali dalam 
Museum kita sendiri. 

Tuan Yang di-Pertua, tambahan per
belanjaan juga di-minta oleh beberapa 
Kementerian, tetapi saya tidak suka 
hendak menyentoh dalam Bil ini, sebab 
maseh boleh kita berchakap dalam Bil 
yang akan datang. Saya berchakap 
dalam beberapa perkara yang telah 
di-jalankan yang saya lihat tidak bagitu 
di-ambil berat oleh Kerajaan di-dalam 
sa-tengah2 perkara. Masaalah yang di
dalam External Affairs, dalam perkara 
luar negeri, Kerajaan telah chuba untok 
memperkenalkan Malaysia kapada 
dunia, tetapi Kerajaan telah meng
hantar salah orang mengirim satu 
rombongan ka-negeri Afrika yang di
ketuai oleh Lee Kuan Yew, Perdana 
Menteri Singapura. Kita lebeh dapat 
melihat bahawa beliau yang nampak
nya lebeh memperkenalkan diri beliau 
sendiri daripada Malaysia itu sendiri. 
Kesan-nya itu, Tuan Yang di-Pertua, 
sangat kurang orang yang memberi 
perhatian kapada negara kita, oleh itu 
kalau tidak dapat lagi Duta2 yang 
chukup, beberapa rombongan lagi perlu 
di-kirimkan, tetapi biar-lah "the right 
man" untok mengemukakan dan meng
ketengahkan serta memperkenalkan 
Malaysia di-luar negeri dengan chara 
yang paling tepat untok kepentingan 
Malaysia sendiri. 

Saya bimbang, Tuan Yang di-Pertua, 
di-dalam sa'at ini, sa'at kita membacha 
berita2 surat khabar perubahan politik 
di-England tidak dapat tidak akan 

berlaku dengan ada-nya perubahan 
Kerajaan dari Conservative kapada 
Labour Pa~rty. Sa-buah Kerajaan 
Socialist barangkali Favian Socialist 
telah wujud di-England dan akan 
memerentah dengan chara socialist. 
Perubahan yang wujud di-Russia 
saperti biasa tidak-lah luar biasa, kita 
ketahui apa yang berlaku di-Kremlin 
tetapi kesan-nya tentu-lah ada kapada 
perkembangan dunia dan kita juga 
akan terlibat di-dalam-nya. Perubahan 
di-Kremlin dengan penyingkiran 
Khrushev sa-orang kominis yang 
dapat kita ikuti sa-lama ini sa-bagai 
sa-orang yang ingin kapada perda
maian dan hidup bersama kapada 
sa-orang yang entah bagaimana
kah keadaan-nya tetapi dapat kita 
duga mungkin pehak Russia lebeh 
suka memusohi sa-orang sahaja saperti 
Khrushev daripada merenggangkan 
600 juta lebeh Communist China maka 
kerana itu mereka itu sanggup 
menyingkirkan Khrushev bagi kepen
tingan penyatuan dan perpaduan 
kominis ini sendiri dan ini ada-lah 
gejala2 yang burok bagi dunia ter
masok juga kita. 

Tuan Yang di-Pertua, kejadian di
England satu kejadian yang telah di
hasilkan dalam sa-buah demokrasi 
yang benar. Kita perchaya pilehan raya 
yang telah berjalan di-England tidak
lah saperti pilehan raya yang telah di
jalankan di-tanah ayer kita ini. Kalau 
pilehan raya di-tanah ayer kita ini ber
jalan dengan pemerentah terpaksa 
menggunakan polis untok menangkap 
orang2 lebeh dahulu supaya dengan itu 
dapat menguntongkan politik peme
rentah dan kalau perlu saperti yang 
telah terjadi dalam pilehan raya negeri 
kita, mata2 tentu dengan pemerentah 
tidak memakai nombor-nya lagi di
dada supaya bebas sa-wenang2-nya 
melakukan tindakan mengugut ra'ayat, 
tentu-lah perkara sa-macham ini tidak 
berlaku di-England dan pilehan raya 
di-England itu kita perchaya berseh 
tidak churang dan telah menghasilkan 
suatu kemenangan kapada Parti 
Buroh membawa mereka kapada 
kedudokan berkuasa di-England pada 
hari ini. Dengan wujud-nya Parti 
Buroh memerentah di-England siang2 
lagi Enche' Lee Kuan Yew telah 
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menghantar telegram taniah dan Kera
jaan kita belum lagi kechuali pernya
taan daripada Yang Teramat Mulia 
Tunku Abdul Rahman menyatakan, 
"bahawa siapa pun yang memerentah 
di-England saya perchaya perhubongan 
antara England dengan Malaysia akan 
kekal saperti biasa". Saya tidak mahu 
perchaya bahawa perubahan tidak akan 
datang; perubahan yang telah berlaku 
di-England itu kerana system peme
rentah yang di-jalankan oleh Party 
Socialist maka sudah tentu perubahan 
akan ada dan Kerajaan Pusat hendak
lah berchermat dalam menentukan 
sikap-nya ka-dalam dan ka-luar dalam 
menghadapi perkembangan2 yang mesti 
datang. 

Tuan Yang di-Pertua, pada 'am-nya 
Kerajaan telah membelanjakan wang 
dan Kerajaan tidak gentar membelan
jakan wang dan kita tentu-lah sama2 
gembira, walau bagaimana sa-kali pun 
kerana keselamatan negara kita. Dan 
sa-kali pun kita sedar Yang Berhor
mat Menteri Kewangan sa-kembali
nya dari Tokyo telah membuat ke
nyataan kapada akhbar di-Singapura 
tentang anchaman terhadap negara 
kita ini, tentang kewangan tentu-lah 
sa-banyak sadikit di-kesankan dari
pada ada-nya konfrantasi dan per
tahanan terpaksa kita lakukan. Saya 
tidak kechiwa kalau kita membelanja
kan sa-bahagian daripada basil negara 
kita untok pertahanan. Saya kira perlu 
mengajak ra'ayat mengikat perut bagi 
kepentingan pertahanan negara kita ini 
sebab saya telah katakan bahawa kita 
akan menghadapi anchaman perkem
bangan yang lebeh besar daripada 
konfrantasi Indonesia ia-itu perkem
bangan daripada Communist China. 
Bukan sahaja Malaysia berasa ter
ancham, Burma, Vietnam, Thailand 
dan lain2 lagi, juga terancham, dan 
kita sedar, Australia dan New Zealand 
sedar, mengapa mereka sanggup mem
pertarohkan tentera2 mereka di-sini 
bagi mempertahankan negara Austra
lia dan New Zealand, biar pemuda2 
mereka mati di-luar tanah ayer-jauh 
daripada tanah ayer kerana memper
tahankan negara mereka, itu kita 
sedar. Jadi, Tuan Yang di-Pertua, 
pertahanan satu perkara yang penting 
yang tidak pernah siapa pun merasa 

kesal kapada negara kita membelanja
kan sadikit wang atau lebeh banyak 
wang bagi kepentingan negara kita ini. 
Tetapi kewangan kita itu dari sumber 
yang sa-lama ini kita harapkan sudah 
di-rasai oleh Menteri Kewangan akan 
merusut. 

Saya nampak satu jalan bagi kita 
sekarang ini untok mengatasi sadikit 
sa-banyak masaalah kewangan tetapi 
ini tidak pernah di-lakukan oleh Kera
jaan Pusat-Kerajaan Perikatan yang 
memerentah. Saya sedar di-dalam 
negeri kita in~ ada berjuta2 ekar tanah 
yang di-mileki oleh Sharikat2 Barat
Sharikat2 daripada kulit puteh yang 
mereka telah dapati daripada kita, 
basil daripada perjanjian2 di-masa 
kita di-dalam penjajahan dan saya 
perchaya Ahli2 Yang Berhormat 
Dewan ini sa-pendapat dengan saya 
bahawa perjanjian ini-oleh penjajah 
dengan negeri ini yang dahulu masa 
jajahan-nya ada-lah perjanjian yang 
tidak adil dan berat sa-belah. Sa
hingga itu-lah ada tanah2 yang di
pajak sa-hingga 999 tahun, ada tanah2 
yang di-pajak sa-lagi ada mata hari 
dan bulan. Ada tanah2 hanya di
kehendaki di-bayar 10 sen, 20 sen 
atau 50 sen satu ekar kapada Kera
jaan, pada hal ra'ayat negeri ini mesti 
membayar sampai $5 sa-ekar kapada 
Kerajaan basil tanah-nya sa-tahun. 
Semua perjanjian2 ini yang telah di
lakukan oleh penjajah sa-waktu 
mereka menjajah kita ada-lah sa-chara 
tidak 'adil dan berat sa-belah tetapi 
malang-nya Perlembagaan kita, per
janjian yang telah kita lakukan sa
bagai upah kemerdekaan-upah pem
berian kemerdekaan Inggeris kapada 
kita menentukan bahawa semua per
janjian2 yang telah di-buat oleh Kera
jaan ini dengan Negeri2 Melayu dan 
yang di-buat oleh Kerajaan Inggeris 
bagi pehak Negeri2 Melayu ada-lah 
kekal di-pakai dan tidak boleh di
batalkan-itu ada-lah yang tertulis. 
Tetapi perjanjian itu bersetuju mem
beri kemerdekaan yang menchatitkan 
sharat yang bagitu hina kapada kita 
telah di-lakukan sa-waktu kita me
ngemis2 daripada Inggeris dari muka 
pintu nombor 10 Downing Street minta 
kemerdekaan tetapi sa-waktu itu kita 
tidak berani menentang hingga melalui 
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pintu penjara, kita hanya sanggup 
menge.mis dari lnggeris melalui pintu 
nombor 10 Downing Street. Kita telah 
di-kenakan sharat2 termasok sharat 
tentera2 asing mesti ada di-negara 
kita ini. 

Tuan Yang di-Pertua, sekarang kita 
telah merdeka, sekarang kita telah 
di-tudoh neo-colonial oleh orang lain 
dan kita mesti-lah membuktikan ka
pada dunia bahawa kita bukan neo
colonial. Kebetulan dengan ada-nya 
wujud Kerajaan Parti Buroh di
England, Kerajaan yang berdasarkan 
socialism, sama rata dan tidak 
ingin penindasan serta pemerasan, 
saya rasa sudah-lah · menasabah 
bagi Kerajaan Persekutuan chuba 
menimbulkan dan meninjau kembali 
perkara itu dari segi kepentingan 
nasional kita supaya semua perkara 
yang mengenai tanah2 yang telah di
pajak dengan chara yang tidak 'adil 
daripada negara kita ini di-selesaikan 
kembali. 

Tuan Yang di-Pertua, saya per
chaya kalau Kerajaan Persekutuan 
dengan chara yang bersunggoh2 me
ngemukakan perkara ini kapada Kera
jaan Parti Buroh yang memerentah 
England sekarang ini akan dapat 
menimbangkan dan dapat menyele
saikan masaalah ini. Apa salah-nya 
kalau tiap2 estate di-negeri ini kita 
kenakan chukai sampai $3.00 sa-ekar 
tanah, maka dengan itu akan meno
long negara ini dalam soal kewangan 
yang sudah nampak sadikit keku
rangan oleh beberapa sebab yang ter
tentu. 

Tuan Yang di-Pertua, saya rasa 
itu-lah perkara yang saya chuba 
menyentoh dalam perbahathan tentang 
Rang Undang2 Perbekalan Tambahan 
(1964) dan perkara lain dalam soal 
finance saya akan sentoh banyak apa
bila kita sampai kapada soal Rang 
Undang2 Kumpulan Wang Negara. 

Tuan Yang di-Pertua, sa-perkara 
lagi yang saya hendak sentoh dalam 
perkara ini ia-lah soal orang asli. 
W alau pun Kerajaan ada juga menye
but perkara ini, tetapi saya tidak tabu 
sa-banyak mana Kerajaan telah be
kerja betuP bagi kepentingan orang 
asli. Saya sebutkan orang asli dengan 

sangat kesal, sebab bagi saya orang 
Melayu ada-lab orang asli dan orang 
Sakai juga ada-lab orang asli, mereka 
ia-lah Proto-Malay, tetapi keadaan 
telah menyebutkan orang asli itu 
bukan Melayu rupa-nya. 

Tuan Yang di-Pertua, saya katakan 
Kerajaan telah membelanjakan banyak 
wang untok kepentingan orang asli, 
tetapi apa yang di-buat-nya kita belum 
puas hati dan belum lagi kita rasa 
satu perbuatan yang patut. Saperti 
yang akhir ini kira2 10 hari yang lalu 
saya dapat tabu, dua tiga orang asli 
di-Ulu Kelantan membawa sa-orang 
perempuan tua orang asli telah ber
temu dengan sa-kumpulan orang yang 
masok ka-dalam hutan. Orang tua itu 
dengan keadaan uzor, tetapi senyum2 

menyatakan yang dia pergi untok mati, 
erti-nya orang2 muda ini membawa sa· 
orang perempuan tua orang asli 
hendak di-tinggalkan di-tengah hutan 
yang tidak di-diami orang untok di
biarkan dia mati. Bila saya dengar 
cherita ini daripada orang yang 
menyaksikan-nya sendiri, maka ter
ingat-lah saya kapada kesah orang 
Eskimo. Orang Eskimo juga bila 
perempuan tua dan orang tua yang 
sudah tidak sanggup menchari dan 
membuat sa-suatu dia di-tinggalkan 
di-su11~u tempat yang tidak di-diami 
orang supaya dia di-makan oleh 
binatang beruang dan sa-bagai-nya 
dan mati-lah dia dengan chara bagitu. 
Rupa-nya dalam tanah ayer kita ini 
ada kejadian yang saperti di-Eskimo 
itu. Manusia yang hidup biar dia 
orang asli atau tidak orang asli dia. 
ada-lab manusia yang harus mendapat 
perlindongan dari segi peri ke
manusiaan di-biarkan oleh Kerajaan 
kita yang ada Pejabat Orang Asli di
bawa untok pergi mati. 

Jadi ini satu perkara yang sangat 
kechiwa. Saya tidak tabu mengapa 
wang di-beri kapada pejabat ini, pada 
hal dia tidak membuat sa-suatu apa 
juga, baik dari segi kebajikan orang 
asli mahu pun dari segi kemanusiaan. 
Sa-kian-lah, Tuan Yang di-Pertua. 

The Assistant Minister of National 
and Rural Development and Assistant 
Minister of Justice (Enche' Abdul~ 
Rahman bin Ya'kub): Tuan Yarig 



685 19 OCTOBER 1964 686 

di-Pertua, ada dua tiga perkara yang 
hendak saya jawabkan mengenai 
soalan2 yang telah di-timbulkan oleh 
Yang Berhormat Senator dari Kelantan 
itu tadi. Pertama sa-kali Yang Ber
hormat Senator itu mene~angkan 
bahawa sunggoh pun kita dalam negeri 
Malaysia ini perchaya kapada peme
rentahan demokerasi berparlimen, 
tetapi sa-balek-nya belum 100 peratus 
lagi menurut peratoran2 demokerasi. 
Yang Berhormat itu telah mengguna
kan pemilehan Ahli2 Yang Berhormat 
ka-Dewan Ra'ayat daripada Sarawak 
dan Sabah sa-bagai bukti yang me
nunjokkan bahawa kita dalam negeri 
ini tidak mengamalkan demokerasi 
yang sa-penoh-nya. Tuan Yang di
Pertua, chara pemilehan ka-Dewan 
itu bukan-lah boleh di-gunakan sa
bagai satu tanda yang besar yang 
chukup terang bahawa kita tidak mem
punyai demokerasi yang sa-benar-nya 
dalam negeri ini. Agak-nya Ahli Yang 
Berhormat itu tidak chukup faham 
bagahnana chara-nya ahli2 dari Sara
wak dan Sabah itu di-pileh. Di-Sara
wak dan Sabah mempunyai Majlis 
Undangan-nya sendiri. Semua ahli 
mereka itu ada-lah yang di-pileh oleh 
ra'ayat walau pun dengan sa-chara 
tidak langsong ya'ani bertengkat2, 

tetapi di-pileh oleh ra'ayat. Dan oleh 
kerana masa-nya sengkat untok meng
adakan pilehan raya sa-chara lang
song kapada Dewan Ra'ayat, bukan 
sahaja Sabah dan Sarawak, Yang Ber
hormat itu telah lupa-agak-nya se
ngaja tidak mahu sebutkan, Singapura 
buat demikian juga. 

Enche' Amaluddin bin Darus: Tuan 
Yang di-Pertua, saya telah sebutkan 
Singapura. 

Enche' Abdul-Rahman bin Ya'kub: 
Terima kaseh atas pehjelasan itu. 
Oleh kerana masa itu sengkat kita 
tidak dapat mengadakan pilehan raya 
sa-chara langsong. Kuasa itu telah di
beri oleh Perlembagaan negeri2 Sabah, 
Sarawak dan Singapura kapada Majlis 
Undangan Negeri untok memileh 
wakiP ra'ayat daripada Sarawak, 
Sabah dan Singapura ka-Dewan 
Ra'ayat. Itu kita jangan lupa. Kuasa 
itu di-beri oleh ra'ayat sendiri kapada 
Majlis Undangan Negeri. Jadi, kalau 

·----- -----~ 

kuasa itu telah di-beri oleh ra'ayat 
kapada Majlis Undangan Negeri untok 
memikirkan chara memileh Ahli 
Dewan Ra'ayat dalam satu masa tidak
lah boleh kita katakan bahawa sistem 
yang ada berjalan pada masa ini 
sistem yang menentang chara demo
kerasi. 

Yang Berhormat itu telah meminta 
Kerajaan Pusat supaya mengambil 
tindakan yang chepat untok meng
adakan pilehan raya sa-chara lang
song di-Sarawak dan Sabah. Saya suka 
menyatakan bagi negeri Sarawak ter
nyata sa-kali dalam Undang2 Perlem
bagaan Negeri Sarawak ia-itu dari• 
pacta pilehan raya dalam tahun 1963 
yang telah berlaku dahulu di-Sarawak 
satu pilehan raya sa-chara langsong 
yang akan di-adakan dalam empat 
lima tahun ya'ani tahun 1968 atau 
1969 harus sa-rentak dengan pilehan 
raya di-Malaya, tetapi keputusan 
belum di-ambil lagi berkenaan perkara 
itu. 

Berkenaan dengan Sabah, semenjak 
Malaysia telah ada sa-kali pilehan 
raya di-sana di-lakukan dengan sa
chara tidak langsong juga. Dan kalau 
kita membacha dalam surat-khabar 
kita telah nyata-lah ketahu'i bahawa 
mereka di-sana sendiri mahu pilehan 
raya sa-chara langsong itu di-buat 
dengan sa-berapa chepat yang mung
kin. Ini kita akan lihat dalam per
kembangan yang akan datang. 

Yang Berhormat itu juga telah 
menyentoh soal lawatan rombongan 
Malaysia untok menerangkan pen
dirian kita dalam perbalahan "un
guided autocrat Bong Karno." Beliau 
berkata sunggoh pun lawatan itu perlu 
untok menerangkan kapada negara2 

dalam Afrika apa Malaysia yang sa
benar-nya, tetapi Kerajaan telah salah 
pileh kapada pemimpin rombongan 
itu ia-itu Yang Berhormat Enche' 
Lee Kuan Yew dari Singapura, kerana 
dalam fahaman beliau Enche' Lee 
Kuan Yew telah menggunakan kesem
patan itu untok mempopularkan 
(popular) diri-nya sendiri. Di-sini saya 
suka menerangkan, Tuan Yang di
Pertua, bahawa dalam Persidangan 
Dewan Ra'ayat yang lepas, Ahli Yang 
Berhormat dari Kuala Trengganu 
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telah menerangkan bahawa dia sendiri 
pun perchaya dan yakin ia-itu lawatan 
rombongan itu telah berjaya menda
patkan kejayaan, dengan sebab yang 
demikian beliau berkata belanja yang 
telah kita buat itu ada-lah chukup 
baik dan tidak merugikan kita. 

Soalan mempopularkan diri dalam 
kesempatan ini berbau personal 
sangat. Dalam soal confrontasi sama 
ada sa-orang Ahli itu daripada P.A.P., 
sama ada sa-orang Ahli itu daripada 
P.M.I.P., dalam soal menentang ke
ganasan unguided autocrat Soekarno 
ini, politik dalam negeri penting kita 
ketepikan-tidak boleh tidak. Soalan 
suka ta' suka kapada batang tuboh 
sa-saorang itu dalam sa'at yang ada 
bagini, penting kita ketepikan. Mereka 
ini rombongan yang pergi ka-sana
dia telah kita pileh, Kerajaan telah 
pileh pergi ka-sana, kita tabu pen
dirian mereka mengenai: soal confron
tasi, mereka sa-ratus peratus 
menentang confrontasi ini. Sa-bagai 
pemimpin rombongan itu dalam lawa
tan beliau, beliau harus telah popular, 
tetapi Kerajaan-saya suka menerang
kan di-sini lagi pada hari ini-Kera
jaan tidak ada mempunyai keterangan2 
bahawa beliau ini tadi telah meng
gunakan lawatan ini dengan sa-berapa 
boleh-nya, bukan sa-mata2 untok 
memperjuangkan nasib Malaysia, 
menerangkan Malaysia kapada negara2 
Afrika, tetapi sa-balek-nya untok 
mempopularkan diri-nya-Kerajaan ti
dak ada menerima keterangan2 yang 
demikian. 

Berhubong dengan soalan hendak 
menubohkan Duta, atau Embassy yang 
banyak lagi di-negara2 Afrika, perkara 
ini Kerajaan telah bertalu2 menyata
kan ia-itu kita perchaya bahawa ada 
kepentingan-nya untok kita menuboh
kan Kedutaan2 kita itu dalam negara2 

Afrika, dan perkara ini sedang di-kaji 
dengan sa-chara active-nya, tetapi 
sa-balek-nya segala penubohan Duta2 

ini yang banyak beratus2 di-luar 
negeri, akan memakan wang yang 
banyak dan kita tidak boleh menum
pukan wang kita kapada satu jurusan 
sahaja. 

Soalan mempertahankan negeri, 
soalan perkembangan dalam negeri 

yang Iain2, terpaksa kita timbangkan 
juga, dan walau bagaimana pun kita 
dengan Bung Soekarno ini tadi, soal 
confrontasi beliau telah gagal di-be
berapa tempat, sunggoh pun kita tidak 
mempunyai: Duta yang banyak di
Afrika. (Tepok). Gagal dalam Security 
Council, gagal dalam meshuarat di
antara negara2 yang tidak bersekutu 
dengan negara2 lain-non-Aligned 
countries di-Khaerah tidak lama da
hulu. Ini menunjokkan bahawa Kera
jaan telah mengambil langkah2 yang 
chukup untok memberi penerangan 
yang jelas berkenaan dengan apa yang 
sa-benar-nya berlaku dalam soal con
frontasi ini. Demikian-lah sahaja, Tuan 
Yang di-Pertua. 

Che' Bibi Aisha binti Hamidon: 
Yang Berhormat Tuan Yang di-Pertua 
Dewan dan sakalian Ahli2 Yang Ber
hormat. saya dengan sa-penoh2-nya 
menyokong ia-itu ranchangan yang 
memberi tambahan perbelanjaan bagi 
Malaysia pada tahun 1964 ini, tetapi, 
Tuan Yang di-Pertua, satu perkara 
yang saya rasa patut sangat kita 
mengambil perhatian yang berat ia
lah kerana baharu2 ini kita dapat tahu 
bahawa di-bawah Jabatan Perdana 
Menteri telah di-tubohkan satu Ja
batan Akchuari yang mana ada 
jaminan yang jabatan ini akan men
jalankan urusan2 kerja-nya berkenaan 
dengan wang2 simpanan-Provident 
Fund, atau pun wang2 sagu hati ka
pada sa-saorang yang kita katakan 
meninggal dunia, sama ada dia itu 
terdiri daripada pegawai Kerajaan, 
atau pun Pasokan2 Bersenjata dan 
sa-bagai-nya, tetapi di-dalam senarai2 
tambahan perbelanjaan ini, saya tidak 
jumpa satu peruntokan, atau pun satu 
anggaran perbelanjaan bagi Jabatan 
Akchuari ini, dan saya perchaya kalau
lah tidak ad~ peruntokan, bahkan satu 
sub-head yang baharu pun kita belum 
berjumpa di-dalam Anggaran Perbe
lanjaan Tambahan pada hari ini. 

Dan saya sa-putut-nya mengalu2kan, 
kalau-lah di-adakan tambahan perbe
lanjaan ini dengan sa-berapa segera, 
kerana ini-lah menjadi satu jaminan 
yang baik, terutama sa-kali kapada 
janda, atau pun kapada warith2 si-mati 
itu, jikalau ada satu J abatan yang 
dengan terus-menurus akan mengkaji 
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tentang perbelanjaan, atau pun tentang 
apa segi tuntutan ka-atas wang2 Pro
vident Fund dan sa-bagai-nya, tetapi 
sayang-nya di-atas cbadangan2 babaru 
ini, saya banya dapat mengetabui ia-itu 
ada satu circular yang di-bantar ka
pada Jabatan2 Kebajikan Masbarakat 
ia-itu yang Jabatan Akcbuari ini 
babaru di-tubobkan di-dalam awal 
bulan Jun tabun ini. Sa-patut-nya 
apabila telab di-adakan jabatan yang 
babaru ini, mesti-lab ada peruntokan 
perbelanjaan-nya, tetapi sayang-nya, 
Tuan Yang di-Pertua dan AblF Yang 
Berbormat sakalian, saya tidak men
dapat satu pun peruntokan bagi-nya, 
terutama sa-kali sa-bagaimana yang 
kita dapat tabu yang negara kita ini 
ada-lab di-dalam keadaan dbarurat, 
dan kita dapat tabu pula ada perajurit2 
kita yang terkorban untok memperta
bankan negara, dan kalau-lab dapat 
jabatan ini di-tubobkan dengan sa
berapa segera, maka dapat-lab di
jalankan kerja2-nya-saperti yang kita 
katakan ia-itu bersesuaian dengan 
keadaan masa ini, sudab tentu-lab 
si-janda2 kapada pebak perajurit2 kita 
yang terkorban itu tidak-lab akan 
menderita sa-bagaimana yang sudab2, 
dan juga kita barap kalau-lab jabatan 
ini dapat menjalankan tugas-nya 
dengan baik, maka segala orang yang 
berkenaan sama ada dia terdiri dari
pada pegawaF Kerajaan, atau pun 
sa-barang orang yang bersangkutan 
dengan wang2 sagu hati bagi pebak 
suami-nya itu yang akan mendapat 
bayaran wang dengan sa-berapa segera
nya dan tidak-lah akan menunggu 
sa-bingga bertabun2 lama-nya. 

Dan saya rasa Ahli Yang Berhormat 
dari Kelantan telah menyentob dalam 
soal orang2 asli, atau pun bagi pebak 
orang2 Aborigine, saya pun rasa tidak 
berapa senang bati, kerana di-tujukan 
ucbapan-nya itu kapada sa-orang 
perempuan tua. Saya tidak fabam 
bagaimana-kah tidak boleh di-sebutkan 
orang. tua yang akan meninggal sabaja, 
agak-nya rasa beliau kerana telab ber
tambab abli perempuan di-dalam 
Dewan ini-lab, maka dengan itu di
sebutkan keadaan perempuan tua. 

Satu perkara lagi yang beliau telah 
menyamakan keadaan negeri kita 
dengan negara Eskimo. Saya tidak 

tabu bila masa-nya Yang Berbormat 
itu telab melawat negeri Eskimo. 
(Hear! Hear!) Pada masa sekarang ini 
kita menyanjong negara kita yang 
babaru merdeka ini, negara Malaysia 
kita yang mendapat nama harum, 
tiba2 dalam Dewan ini Abli Yang 
Berbormat telab menyebutkan benda 
yang tidak2. Di-dalam negeri kami 
juga, sa-bagaimana dalam negeri 
Kedab ada dengan orang2 asli, tetapi 
belum pernab kami mendapat tabu ada 
orang asli yang mendapat layanan 
yang sa-demikian. Sekian-lab sabaja, 
Tuan Yang di-Pertua. 

Nik Hassan bin Haji Nik Yahya: 
Tuan Yang di-Pertua, saya bangun 
menyokong Rang Anggaran bagi per
belanjaan tambaban, dan dalam me
nyokong Rang Undang2 ini saya suka 
menarek perbatian pebak Kerajaan 
terutama-nya Kementerian Kewangan 
yang mana kita beruntong, Menteri 
Kewangan ada bersama2 dengan kita 
di-sini supaya mengambil perhatian 
kapadat beberapa Kementerian yang 
suka saya mencbadangkan supaya 
memberi perbatian yang sunggoh2 dari
pada pebak Kerajaan. 

Kementerian yang pertama yang 
saya suka sentob dan suka memberi 
pandangan ia-Iab Kementerian Pene
rangan dan Jabatan Radio. Saya rasa 
dalam sa'at negara kita berada di
dalam keadaan ancbaman ini dan 
dalam keadaan negara kita yang 
babaru merdeka dan babaru kita 
tubobkan Malaysia, dan boleb di-kata
kan negara yang muda saperti negara 
kita ini, maka yang mustabak sa-kali 
ia-Iab bagi Kementerian Penerangan 
dan Jabatan Radio ini di-perbesarkan, 
di-beri peruntokan tambaban yang sa
besar2-nya supaya dapat Jabatan ini 
atau pun Kementerian ini menjalankan 
tugas-nya dengan lancbar dan sem
purna. Saya suka sebutkan perkara 
yang saya katakan mustabak supaya 
di-berikan perhatian istimewa pada 
Jabatan ini atau Kementerian ini ia
lab kerana Kementerian ini mesti 
mengambil tanggong-jawab bagi me
nyebarkan dan memberi perkbabaran 
dan menanamkan semangat kaseh 
mesra ra'ayat kapada negeri ini. 
Kementerian ini sabaja yang kita 
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harapkan akan mengambil tanggong
jawab mengenalkan negeri ini kapada 
dunia luar. Kementerian ini juga ber
tanggong-jawab memasokkan semangat 
di-dalam dada tiap2 ra'ayat negeri ini 
supaya kaseh kapada negara dan 
kaseh kapada bangsa dan segala asas 
dan tujuan dan dasar Kerajaan itu 
ada-lab menjadi tanggong-jawab Ke
menterian ini untok memberi fahaman 
sa-luas2-nya kapada ra'ayat semua. 

Dalam sa'at kita menentang penche
robohau dan konfrantasi Indonesia ini 
barangkali Ahli2 Yang Berhormat 
pernah mendengar segala di'ayah2, 

segala penerangan2, segala apa yang 
di-Iakukan oleh Kerajaan Indonesia. 
Kita dengar, kita dapat tabu banyak 
ra'ayat kita dapat mendengar siaran2 

radio daripada Jakarta, daripada Su
matra, daripada lain2 Station yang kita 
tidak di-kenali daripada mana tempat
nya itu berada. Jadi hendak-lah Ke
menterian ini di-perbesarkan supaya 
station2 radio kita, supaya segala 
kelengkapan penerangan kita chukup 
boleh mengatasi apa yang ada pada 
musoh kita itu. Kita mahu Jabatan 
Radio. Jabatan Talevision dan lain2 

perkara yang berkenaan dengan hal 
penerangan ini mesti di-lengkapkan 
dengan alat dan orang2-nya yang 
chukup. Saya dengar, ini bcnar tidak 
benar saya tidak tabu, tetapi saya 
dengar rungutan pernah di-timbulkan 
oleh pehak2 yang berkenaan yang 
mana menunjokkan Kementerian 
Penerangan ini sangat susah hendak 
mendapat wang untok memperbesar
kan kerja-nya. Ada-kah perkara ini 
di-sebabkan kerana kita ada perhatian 
daripada Kerajaan atau pun kerana 
pehak Treasury ada sadikit susah 
hendak mengeluarkan wang, saya tidak 
tabu. Tetapi saya perchaya Kemen
terian yang berkenaan akan mengam
bil perhatian yang berat supaya 
Kementerian Penerangan ini di-beri 
layanan yang istimewa supaya dapat 
menjalankan segala penerangan dengan 
Iebeh luas dan lebeh lanchar lagi. 

Kementerian yang kedua, saya suka 
terangkan di-sini ia-lah Kementerian 
Kesihatan. Kementerian Kesihatan ini 
saya tidak tabu ada-kah kerana tidak 
ada wang atau pun tidak dapat 
doktor2 yang berkelayakan daripada 

Iuar negeri, tetapi pada sa'at ini, pacta 
masa ini, sa-kira-nya kita tidak mem
perbaiki Kementerian ini, maka per
kara perubatan, layanan kesihatan 
dalam negeri kita ini sangat-lah susah. 
Saya suka menerangkan kapada 
Dewan Negara supaya pehak Kerajaan 
dapat mengambil perhatian bagaimana 
perkara layanan kesihatan di-negeri 
saya di-Kelantan. Mereka yang mahu 
Iayanan doktor terpaksa pergi ka
hospital dengan menunggu sa-hingga 
satu hari suntok bagi mendapat 
Iayanan perubatan dan doktor2 mem
beri layanan perubatan itu terpaksa 
menanyakan si-sakit itu untok memberi 
ubat kapada si-sakit, bukan memereksa 
si-sakit, tetapi tanya apa sakit, di-beri 
ubat apa pertanyaan yang di-jawab 
oleh si-sakit itu. J adi bagini-lah yang 
berlaku hari2 di-sana yang dapat kita 
lihat. 

Saya rasa kalau sa-kira-nya doktor2 
ini tidak chukup hendak-lah di
chukupkan doktor2 itu supaya layanan 
perubatan itu kena dengan anggaran 
pendudok yang a_da dalam satu2 
negeri supaya menjadi baik bagi 
keadaan ra'ayat di-negeri kita ini. 
Hari ini kita dengar Kerajaan telah 
pun mengambil keputusan akan meng
akui kelulusan doktor2 daripada 
Amerika, saya rasa dengan akuan itu 
akan dapat-lah doktor2 anak negeri 
kita yang mempunyai kelulusan dari 
Amerika itu dengan sa-berapa yang 
banyak dalam Kementerian ini. 

Sa-lain dari itu saya suka juga 
mengambil perhatian daripada pehak 
Kementerian Welfare atau pun Keba
jikan Masharakat supaya mengambil 
berat sa-berapa segera supaya tidak 
timbul di-dalam surat2 khabar me
nunjokkan orang miskin yang mati, 
yang rumah-nya roboh, tidak dapat 
layanan daripada Jabatan2 Kebajikan 
Masharakat dalam negeri ini. Dengan 
ada-nya gambar2 yang sa-umpama itu 
kita tentu merasa malu kapada dunia 
luar kerana kita katakan negeri kita 
ini berada dalam satu tingkatan yang 
baik tetapi dapat juga akhbar itu 
mengeluarkan gambar2 dengan me
nunjokkan si-miskin dan anak2-nya 
tidak dapat makanan dan sa-bagai
nya. Ini ada-lab tanggong-jawab 
pehak Jabatan Kebajikan Masharakat 
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yang mana mempunyai: pegawai2 yang 
chukup, kalau sa-kira-nya tidak chu
kup minta-lah tambahan anggaran 
daripada Kerajaan supaya tidak-lah 
tersiar gambar2 yang menunjokkan 
kesusahan ra'ayat yang miskin tidak 
dapat makan dan sa-bagai-nya dan 
kita mahu melihat supaya perjalanan 
J abatan ini berjalan dengan baik 
sesuai da'awaan kita yang kita ini 
berada dalam satu negeri yang ke
adaan-nya lebeh baik daripada negeri2 

lain di-Tenggara Asia ini. 

Sa-lain daripada itu saya suka 
menerangkan juga supaya penyusunan 
Jabatan RIDA yang dudok di-bawah 
Kementerian Pembangunan Luar 
Bandar itu segera di-lakukan supaya 
RIDA yang berada di-bawah Jabatan 
Pembangunan Luar Bandar itu di
susun kembali dengan sa-berapa 
segera supaya hubongan baik di
antara Jabatan RIDA dengan Jaba
tan Kementerian Kewangan dan sa
bagai-nya mempunyai: hubongan yang 
rapat untok menyesuaikan · kerja, 
supaya dapat Jabatan RIDA yang 
menjadi tempat tumpuan orang 
Melayu mendapat pertolongan itu 
dapat berjalan dengan baik. 

Saya dapat tahu dalam susunan 
pejabat RIDA ini telah bertahun2 

tidak dapat berjalan dengan baik, 
kerana tidak ada hubongan yang baik 
di-antara jabatan ini dengan pehak 
Treasury atau pehak Kementerian 
Kewangan, entah apa kesilapan-nya, 
saya tidak tahu, tetapi kepinchangan 
perhubongan ini boleh merosakkan 
harapan Kerajaan untok menolong 
orang2 Melayu dalam perniagaan dan 
perusahaan. Orang2 Melayu kita ini 
chuma sa-mata2 berharap kapada 
RIDA sahaja, tidak ada tempat lain. 
Kalau hendak harapkan kapada 
M.I.D.F.L., M.I.D.F.L. bagi 5 ekar 
tanah sahaja bagi bantuan hendak buat 
kawasan industry, bagi-lah satu 
keping tanah yang tidak berapa ekar, 
itu pun di-gembar-gemborkan di
dalam akhbar, menunjokkan F.L.D.A. 
mahu menolong Melayu, hingga hari 
ini ta' ada apa pun hasil-nya yang 
timbul. 

pada Kerajaan chuba menyuarakan 
hendak menolong orang Melayu. 
Berbagai2 suara yang timbul daripada 
berbagai2 puak sa-hingga sa-tengah2-
nya mengeluarkan suara, kalau sa
kira-nya Kerajaan boleh tolong dia, 
dia boleh tolong orang Melayu. 
Kalau Kerajaan bagi taraf printis 
kapada dia, dia tolong Melayu
kalau Kerajaan bagi bagitu kapada 
dia, dia tolong Melayu. Kalau Kera
jaan simpan duit dalam bank dia, 
dia tolong Melayu tetapi Melayu 
makin sa-hari sa-makin mati bukan 
hendak hidup. Ini-lah perkara yang 
timbul dalam keadaan perlaksanaan in 
practice--dalam practical-nya. Perkara 
ini kalau tidak di-suarakan di-dalam 
Dewan ini barangkali sa-tengah2 
pehak yang mengambil peluang bagi 
kepentingan dan kelebehan diri-nya 
itu tidak merasai yang ra'ayat ini 
tahu apa yang mereka lakukan. Kita 
suarakan dalam Dewan ini supaya 
mereka mengenali yang ra'ayat dan 
orang Melayu di-sini faham per
mainan kayu tiga kaum2 kapitalis ini 
yang konon-nya hendak menolong 
orang Melayu untok mendapatkan 
wang2 dan bantuan2 daripada Kera
jaan. 

Saya dengar pehak Kementerian 
Perdagangan dan Perusahaan kata, 
orang Melayu telah pun di-beri 
peluang membeli share banyak2 tetapi 
orang Melayu tidak beli share
tidak ada sokongan, sambutan-nya 
dingin. Saya suka hendak beritahu 
di-sini, tuan dan Ahli2 Yang Ber
hormat sakalian, orang2 Melayu kita 
ini bukan kaum yang bermodal sa
perti kapitalis yang mempunyai: modal 
yang boleh membeli modal share 
dalam sharikat yang besar2. Tetapi 
orang Melayu ini mahu menumpang 
menchari perniagaan dan membuat 
perusahaan di-dalam negeri ini mahu 
pun dengan chara bersharikat, mahu 
pun dengan chara bersendirian, mahu 
kapada pertolongan sa-umpama itu, 
bukan mahu kapada menchari, meng
gadai, menjual segala harta benda 
kerana hendak membeli share dalam 
satu kompeni yang dia-nya tidak ada 
kuasa mentadbir. Kalau jual segala 

Dan bagitu juga banyak: daripada harta benda pun masok dalam satu 
mereka yang mendapat faedah dari- kompeni sharikat yang besar, kuasa 
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mentadbirkan sharikat itu tidak ada 
pada dia habis harta di-jual masok 
di-situ, tunggu untong pada tiap2 
tahun, itu-lah yang di-buat-nya; ahli2 
perniagaan Melayu pun tidak ber
tambah-bilangan perniagaan tidak 
bertambah di-dalam negeri ini. Jadi 
bagi orang Melayu yang mempunyai: 
pendapatan tetap, dia rasa hendak 
simpan wang dengan sa-chara sela
mat, dia beli share itu kadar yang 
orang Melayu dapat buat. Tetapi bagi 
gulongan orang Melayu yang ada di
dalam lapangan perniagaan dan per
usahaan yang sedang menjalankan 
perniagaan itu, dia mahu kapada 
pertolongan dan pertolongan ini mesti 
di-beri. Kalau sa-kira-nya kita hen
dak beri, beri-lah pada hari ini, 5 
tahun, 10 tahun lagi apa hendak jadi 
pun kita tidak tabu kapada orang 
Melayu, makin sa-hari makin surut, 
tapak perniagaan makin sa-bari makin 
kurang. Kalau dahulu-nya rumah 
kayu, hila rumah kayu itu sudab 
roboh, naikkan rumab batu yang 
Melayu-nya bilang, timbul orang lain 
di-rumah batu itu. Ini perkara yang 
berlaku dalam tiap2 negeri di-dalam 
Persekutuan Malaysia ini. Jadi kalau 
sa-kira-nya kita hendak menjalankan 
dasar ini hendak-lab kita mesti jaga 
supaya orang2 Melayu ini di-beri 
peluang, di-beri latehan, di-beri per
tolongan chara membaiki perniagaan 
mereka ini, babaru-lab dapat kita 
menolong orang Melayu di-dalam 
perniagaan. Dan tempat tumpuan-nya 
bari ini cbuma RIDA sahaja. 

Hari ini saya hendak beritahu 
kapada Dewan ini, RIDA ini ashek 
bergadob sahaja dengan Treasury
ini tidak habis2, hila bendak selesai, 
saya tidak tabu. Kira2-nya sa-bingga 
audit, kemudian audit tidak selesai. 
Saya tidak tabu apa bendak jadi ka
pada RIDA dengan Treasury ini yang 
tidak ada bersefahaman dan bubongan 
yang baik. Barangkali orang Melayu
lah yang tertunggu2 untok mendapat
kan pimpinan yang sempurna. 

Saya suka hendak memberitahu 
kapada Dewan ini satu cbontob yang 
saya tahu, bagi pehak 70-80 peru
sahaan batek di-Kelantan telah pun 
bersatu menubohkan satu badan 
pasaran umpama-nya, telah pun ber-

bubong dengan RIDA bertabun2, 
RIDA telah pun bawa meeting sudah 
bertabun2, sudah pun mengangkat 
kapada Treasury kata-nya bendak 
mendapatkan bantuan modal dan 
sa-bagai-nya, sampai hari ini pun 
tidak selesai-tidak selesai, jadi apa 
pun tidak tabu-lah sa-hingga terpaksa 
hendak melantek Auditor dan sa
bagai-nya bertabun2 tidak tabu apa 
hujong pangkal-nya. Jadi ini perkara 
macbam mana-lah kalau sa-kira-nya 
satu benda yang bagini konkerit, 
satu cbadangan yang merupakan 
boleh membena yang mesti tunggu 
tiga, empat, lima tabun untok melak
sanakan-nya, maka saya tidak nam
pak-lab yang kita akan benar2 ber
jalan mengikut tujuan dasar Kerajaan 
negeri ini. Jadi banyak sangat kapada 
pehak peringkat pentadbiran ini yang 
tidak betuP menjalankan dasar dan 
tujuan Kerajaan yang telah pun 
Kerajaan melaksanakan-nya. 

Saya chukup-lah timbang rasa ka
pada Menteri2 kita. Bagi pebak 
umpama-nya, Tun Haji Abdul 
Razak bersunggoh2 benar hendak 
melaksanakan chita2 ini. Menteri 
Muda Tuan Haji Abdul Kbalid ber
sunggoh2 bagi menyuarakan hasrat 
dan perasaan-nya, perasaan Kerajaan 
kita untok melaksanakan segala 
usaha bagi menolong orang Melayu 
dalam perusabaan dan perdagangan. 
Tetapi dalam perlaksanaan-nya ber
bagai2 perkara yang timbul, kalau 
tidak ada sokongan daripada sa
genap segi lapisan atau pun sendi 
pentadbiran negeri ini, chita2 ini akan 
gagal di-tengah jalan saya pernah 
nampak. Jadi ini-lah saya harap 
Kementerian Kewangan dan Kemen
terian Perdagangan dan Perusabaan 
jangan-lah berdiam diri dalam masa
alah ini. Kalau perkara ini tidak 
boleb selesai, chari jalan bagaimana 
boleb selesai dengan chepat. Kalau 
perkara ini tidak boleh jadi ada 
bubongan baik chari jalan macham 
mana kita dapat hubongan dengan 
baik. Kalau kita boleh dapat mer
deka dengan keadaan sa-berapa 
singkat, kalau kita boleh menubobkan 
Malaysia sa-berapa singkat, bagai
mana tidak boleh kita susunkan kern
bali satu jabatan yang menjadi 
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tempat bagi kita hendak menjalankan 
kerja yang sempurna bagi tujuan 
dasar kita itu dalam satu masa yang 
singkat. Jadi susunan ini yang perlu
susunan bagi menjalankan dasar 
Kerajaan itu. Sebab kalau kereta kita 
ada minyak, kalau kereta kita ada 
tayar, kalau kereta kita ada lengkap 
segala kelengkapan tetapi driver-nya 
tidak boleh bawa, baik kita chari 
driver yang lain yang boleh di-letakkan 
di-situ, chari driver yang pandai, yang 
boleh bawa kereta itu, yang tabu, 
yang ada kemahiran, ada initiative, 
ada perkara sempurna itu. 

Saya tengok macham Dewan Bahasa 
dan Pustaka, deng.an kerana Tuan 
Syed Nasir itu ahli yang mahir. yang 
tabu, yang ada interest, yang ada 
kemahuan, yang ada semangat dan 
perasaan untok menjalankan itu, 
Dewan Bahasa dan Pustaka tunjokkan 
kebolehan. Jadi, dalam jabatan lain 
juga, jabatan yang hendak menolong 
orang Melayu itu mesti chari orang 
yang betuF ikhlas, orang yang betuF 
mahu dalam pekerjaan itu, yang ada 
perasaan hendak buat kerja itu, yang 
ada pengalaman dalam pekerjaan-nya, 
yang ada kechenderongan dalam pe
kerjaan itu dan kalau boleh orang yang 
dudok di-dalam tempat dan dalam 
jabatan yang berkenaan itu mesti-lah 
orang yang ada sadikit perasaan dan 
pengetahuan yang dia pegang kerja itu. 
Dan kalau boleh, Pejabat RIDA ini 
mesti-lah kita kirakan satu post 
macham political post umpama-nya 
bagitu biar dia ada tanggong-jawab 
dalam menjalankan kerja itu. lni 
mustahak, sebab orang Melayu seluroh 
Malaysia ini harap kapada RIDA. 
Hari ini Tunku Abdul Rahman sudah 
letakkan pula supaya RIDA ini 
menolong orang Singapura. J adi 
harapan orang Singapura 100 peratus 
kapada RIDA tetapi kalau pejabat ini 
tidak di-susun dengan betul, kalau 
pejabat ini tiada di-beri satu sokongan 
yang sa-penoh dengan mempunyai· 
tenaga baharu yang ada dynamics 
sadikit yang boleh buat kerja dan ada 
kechenderongan bekerja, saya ingat ini 
susah, nanti satu hari timbul pula 
pergadohan antara orang Singapura 
dengan RIDA, nanti RIDA susah 

dengan orang Melayu Singapura pula. 
J adi saya bimbang itu. 

Jadi, itu-lah sebab-nya saya menarek 
perhatian pehak Kementerian Pem
bangunan Luar Bandar dan Kemen
terian Kewangan supaya beri wang 
chukup kapada RIDA. Kalau sa-kira
nya apa yang kita tidak puas hati 
dengan RIDA, baiki dan baiki dengan 
segera, jangan main2 lagi. Kita tidak 
tabu pada 5 atau 10 tahun apa hendak 
jadi keadaan kita. Jadi kita mahu 
susun hari ini. Kalau orang Melayu 
hendak masok perniagaan pun orang 
Melayu hari ini-lah memulakan masok 
dalam perniagaan. Kalau Melayu 
tunggu orang Melayu 5 tahun lagi 
hendak masok perniagaan dan orang 
Melayu yang ada 10 tahun lagi hendak 
masok dalam perniagaan-ta' ada-lah, 
barangkali masa itu kalau hendak 
harapkan orang Melayu masok per
niagaan 10 tahun lagi tentu tidak ada 
harapan. Kalau hendak masokkan dan 
menyertakan orang Melayu dalam 
perniagaan, hari ini-lah. Ta' ada 
masa-nya lagi. Ini yang saya harap. 
Kerajaan Perikatan ini-lah Kerajaan 
yang akan boleh meletakkan orang 
Melayu dalam perniagaan dan pe
rusahaan. Itu-lah kita harap dan 
orang Melayu harap bagitu. Itu-lah 
sebab-nya orang Melayu menjadi 
tulang belakang Kerajaan hari ini 
memberi sa-penoh sokongan-nya ka
pada Perikatan, kerana mereka per
chaya penoh yang kita-lah yang boleh 
meletakkan mereka di-tempat itu. 
Ini-lah dia. Jadi, saya harap kalau 
sa-kira-nya ada di-antara Menteri 
Perdagangan dan Perusahaan, Menteri 
Kewangan dan Menteri Pembangunan 
Luar Bandar yang bertanggong-jawab 
di-atas RIDA itu kalau ada benda 
yang tidak sempurna pun, saya harap 
mereka ini akan menghadapi satu meja 
bulat untok menyelesaikan segala per
kara dalam satu sa'at yang sengkat 
sa-kali supaya untok memudahkan 
kita hendak menghadapi masa hadapan. 
Ini-lah perhatian yang saya tarek 
kapada Kementerian yang berkenaan. 

Saya tarek perhatian Kementerian 
yang berkenaan kerana saya takut
saya takut hari ini semua pehak, ada 
pehak bank, pehak Kerajaan, pehak 
F.L.D.A., pehak M.I.D.F.L., pehak ini 

- ·---- ---------------
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dan pehak itu, semua kata hendak 
tolong Melayu. Nanti hila satu hari 
Melayu mati, kita hendak tolong. 
Melayu tidak mahu tolong diri dia 
Melayu mati juga fasal Melayu tidak 
mahu tolong, jadi pada masa itu 
Melayu ini menerima satu pukulan 
yang hebat sa-kali. J adi, hari ini kita 
mesti betulkan segala perkara yang 
berkenaan supaya menjadikan perkara 
itu baik. 

Sa-lain daripada itu, saya suka 
hendak berchakap sa-patah dua ber
kenaan dengan perchakapan pehak 
Pembangkang tadi. Pembangkang ada 
berchakap tadi ia-itu Enche' Amalud
din dari Kelantan, dia kata masa kita 
dapat kemerdekaan itu atau Kerajaan 
Malaya pada masa itu atau pun Parti 
Perikatan yang memerentah untok 
mendapatkan kemerdekaan itu sa
bagai pengemis pergi ka-Downing 
Street, kerana minta merdeka sa-bagai 
pengemis atau peminta sedekah-sa
bagai peminta sedekah untok mendapat 
kemerdekaan. J adi, say a suka hendak 
sebutkan kerana chara peminta sedekah 
itu-lah Ahli Yang Berhormat itu ada 
dalam Dewan Negara ini. Kalau tidak 
chara dan kaedah yang konon-nya 
di-katakan peminta sedekah itu, 
Senator yang berkenaan tidak akan 
ada dalam Senate ini dan di-Kelantan 
tidak ada Menteri Besar P.M.I.P. yang 
memerentah negeri Kelantan. J adi, 
maksud Pembangkang ini dia mahu 
kita berperang untok mendapat ke
merdekaan, maksud dia bagitu, chara 
perasaan dan hasrat dia itu mahu 
berperang walau pun boleh dengan 
baik, ta' usah baik. Kita perang. Itu 
chara kaedah-nya. Dan saya tidak 
faham chara dan perchakapan-nya 
kerana dia kata apabila kita dapat 
kemerdekaan, segala perjanjian itu 
tidak di-batalkan, sa-hingga perjanjian 
tanah pun tidak di-batalkan. Jadi, saya 
berasa suka hati-lah hendak berchakap 
sadikit , hila dia kaitkan perjanjian 
tanah. Perjanjian tanah yang di
katakan tidak di-batalkan itu saya 
faham. maksud-riya perjanjian tanah 
di-Kelantan yang di-buat di-antara 
Duff Development dengan Kerajaan 
Negeri Kelantan pada masa dahulu, 
yang pada masa ini Duff Development 
maseh memegang tanah itu. Mengikut 

perjanjian itu chuma 5 peratus sahaja 
Duff Development bayar sa-bagai basil 
negeri Kelantan. Jadi berma'ana basil 
itu kechil dan sangat sadikit yang 
merugikan Kerajaan Kelantan. Itu 
maksud apa yang di-terangkan oleh 
Enche' Amaluddin. 

Saya perchaya Enche' Amaluddin 
menyuarakan perkara perjanjian tanah 
ini ada sebab, sebab ada perjanjian 
Duff Development dengan Kerajaan 
Kelantan. Jadi ada banyak tanah 
di-sana tidak dapat di-beri kapada 
Timber and Mine Co., yang baharu 
ini Kerajaan PAS buat perjanjian pula 
dengan orang China Singapura. Jadi 
dia pergi siasat banyak tanah2 yang 
bagus yang maseh terikat dengan 
perjanjian Duff Development dengan 
State Government itu barangkali yang 
dia kelam-kabut. Hari ini Timber and 
Mine Co., sa-orang China dari Singa
pura telah buka satu kompeni 
di-Kelantan sudah dapat pajakan 
376,000 ekar lebeh dalam tempoh 33 
tahun dengan tidak payah bayar chukai 
sa-lama 10 tahun dan segala basil bumi 
dalam tempoh I 0 tahun yang pertama 
itu tidak payah di-bayar apa2 chukai 
kapada Kerajaan Kelantan, chuma 
di-bayer $2 juta. 

Mr President: Tolong-lah rengkaskan 
sadikit dan beri-lah perhatian kapada 
Rang Undang2 yang kita bahathkan ini. 

Nik Hassan bin Haji Nik Yahya: 
Saya menjawab uchapan daripada 
pehak Pembangkang kerana dia ke
luarkan .masaalah itu, jadi saya ter
paksa menjawab. Saya akan rengkaskan. 
Saya fikir itu-lah sebab-nya perkara 
itu berbangkit. 

Bagi saya suka saya mengingatkan 
kapada pehak Pembangkang itu supaya 
berjaga2 sadikit dalam perchakapan2-

nya kerana dalam Dewan ini per
chakapan yang ada dalam Dewan ini 
ada-lah di-tulis dan di-ambil ingatan. 
Saperti beliau tadi mengeluarkan satu 
teori politik, umpama-nya, Khruschev 
kata-nya sa-orang yang chintakan 
kapada perdamaian. Saya berpendapat 
dia tidak ada chinta perdamaian. 
Kalau kominis, kominis-lah, Krush
chev-kah, siapa-kah kita tidak kira, 
kalau kominis sampai hila pun dia 
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kominis, kominis tidak ada chinta 
perdamaian. Jadi, kalau pehak Pem
bangkang tadi kata kita bimbang 
kerana Krushchev sudah di-singkirkan 
kerana Krushchev chinta perdamaian
itu tidak betul. Siapa pun naik 
mesti-lah dia kominis . . . .. 

Mr President: Benda yang tidak 
kena-mengena itu tinggalkan. 

Nik Hassan bin Haji Nik Yahya: 
Sa-kian sahaja, Tuan Yang di-Pertua, 
saya rengkaskan dan , saya sudahi 
dengan uchapan terima kaseh~ 

Dato' Sheikh Abu Bakar bin Yahya: 
Yang Berhormat Dato' Yang di-Pertua, 
saya juga menyokong lafadz2 yang 
telah di-butirkan oleh Yang Berhormat 
Dato' T. H. Tan tadi berkenaan dengan 
kenyataan yang kita Dewan Negara 
ini akan menderma kapada Tabong 
Pertahanan Negara. Ya, kita Dewan 
Negara yang selalu di-katakan oleh 
parti2 Pembangkang di-Dewan Ra'ayat, 
kita tidor, tetapi di-sini kita tidak 
tidor lagi berkenaan dengan per
tahanan-with all due respect, Sir, to 
the Ministers who are here. 

Berkenaan dengan perkataan yang 
saudara saya juga Yang Berhormat 
Enche' Amaluddin bin Darus tadi 
membunyikan soal bertambah-nya 
Ahli2 Dewan Negara; perkara itu 
sudah pun kita bahathkan dengan 
teliti-nya, dengan panjang lebar-nya
ta' usah-lah saya mengambil masa 
Dewan ini lagi. 

Yang Berhormat Dato', saya menyo
kong Rang Undang2 berkenaan dengan 
apa yang telah di-lafadzkan oleh 
Menteri Kewangan tadi. Saya suka 
mengambil kesempatan di-sini untok 
memberi sadikit pandangan saya ber
kenaan dengan tugas Pasokan Kawalan 
di-kampong2 yang mana kita sekarang 
telah menubohkan pasokan2 itu pada 
tiap2 tempat. Saya sangat tertarek hati 
di-atas kegiatan mereka yang telah 
menjalankan tugas masingL-semenjak 
yang saya dapat saksikan sakalian 
pendudok2 kampong itu yang terdiri 
daripada berbagai2 bangsa, Melayu, 
Tionghua, India dan sa-bagai-nya yang 
telah menunjokkan ta'at setia mereka 
itu kapada perpaduan bekerjasama 
bergilir2 untok mengawasi kampong2 

dengan tidak mengindahkan tentang 

----- --------

alat keperluan berkawal saperti malam, 
dan tidak berkehendakkan, yang kita 
katakan lampu2 pichit dan juga baju 
hujan dan sa-bagai-nya. Semangat 
yang sa-macham ini-lah, Yang Berhor
mat Dato', yang sangat kita perlukan 
dan juga di-perlukan oleh negara kita 
yang menjadi kebangsaan kapada 
bangsa dan negara Malaysia. 

Sa-lain daripada itu, Yang Berhor
mat Dato', ada tempat2 dalam kawasan 
ini yang terpaksa kita perketatkan 
latehan2 di-atas Pasokan Kawalan ini 
untok menjaga diri serta mengelakkan 
bahaya serang di-waktu malam. Sebab 
pun saya kemukakan perkara ini 
ia-lah oleh sebab sudah pun sa-orang 
daripada Pengawal Kampong · telah 
kena tembak oleh pengkhianat dalam 
penjagaan-nya pada waktu malam. lni 
satu kejadian yang patut kita ambil 
satu perhatian yang berat supaya 
kemalangan yang sa-rupa ini dapat 
di-elakkan daripada berlaku sa-panjang 
rna sa. 

Yang Berhormat Dato' Yang di
Pertua, sa-saorang yang tidak ada 
latehan yang sempurna, atau pun yang 
di-katakan dalam bahasa lnggeris 
"simple military training", apahila 
beliau mendengar bunyi tembakan 
senapang, mesti-lah dia terperanjat dan 
terchengang2 memikirkan dari mana
kah datang-nya bunyi letupan yang 
tersebut itu. Dalam masa kehairanan 
mereka itu, tembakan yang kedua pun 
tiba dan mereka itu sudah tentu-lah 
mendapat kechederaan. 

Yang kedua-nya pula, Yang Berhor
mat Dato', saya sendiri sudah melihat 
ia-itu dalam masa berkawal-Pasokan 
Kawalan ini berjalan di-antara satu 
dengan lain amat-lah dekat-nya. Ini. 
pun satu chara, pada fikiran saya yang 
rnenguntongkan pehak yang hendak 
melakukan khianat di-atas mereka itu, 
kerana dengan rnudah-nya sahaja 
mereka itu boleh masok dalam perang
kap musoh, sama ada rnereka itu 
hendak memukul, atau sa-bagai-nya 
pada Pasokan Kawalan itu. 

Yang Berhormat Dato', yang demi
kian itu, saya merasa Pasokan Kawa1an 
ini sangat-lah perlu di-beri kursus2 
yang senang bagi mereka itu memeli
hara diri mereka pada masa dalam 
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jagaan mereka itu, dan saya merayu
lah kapada Kerajaan supaya mengambil 
satu langkah yang sesuai untok 
memberi kursus dan latehan yang saya 
sebutkan tadi ia-itu simple military 
training yang berpatutan kapada pe
ngawaF kita itu snpaya terselamat 
mereka itu daripada bahaya senjata 
dan sa-bagai-nya. 

Yang Berhormat Dato', saya merayu
lah kapada pehak yang berkenaan 
ia-itu supaya mengambil langkah 
memberikan saperti yang saya sebut
kan tadi-lampu2 pichit dan baju2 

hujan kapada pengawaP negeri kita 
ini untok penggunaan mereka itu. 
Ini bukan-lah saya berkehendakkan 
lampu2 pichit itu, atau pun baju2 hujan 
itu di-berikan kapada tiap2 Pengawal 
Kampong. Saya suka memberi ulasan 
sadikit di-sini ia-itu dalam Negeri saya 
Johor Bahru, dalam Town Council 
area, lebeh kurang lima batu square, 
kita telah bahagikan kapada 14 
Section, tiap2 section itu mengandongi 
pada tiap2 malam lima hingga lapan 
belas orang-ma'ana-nya tiap2 malam 
itu di-adakan tiga shift, satu shift 
daripada pukul 9 sampai pukul 12. 
daripada pukul 12 sampai pukul 3, 
daripada pukul 3 sampai pukul 5!
tiga shift itu berkehendakkan sa-ramai 
18 orang. Jadi, pada kehendak saya 
ia-itu saya minta-lah kapada pehak 
yang berkenaan supaya memberikan 
kapada tiap2 14 Section itu sa-banyak 
6 lampu pichit, 6 baju hujan dan saya 
katakan 6 lampu pichit itu, kerana 
shift masa dia balek pada pukul 12 
malam dia akan menerima pula alat2 

itu, memberikan alat2 itu kapada shift 
yang akan membuat pekerjaan itu. 

Saya suka menyatakan di-sini juga, 
Yang Berhormat Dato', di-Johor Bahru 
District, bukan-nya Town Council 
area, pada masa ini ada lebeh kurang 
20,000 orang yang menjadi Pasokan 
Kawalan. Saya sendiri pun telah 
menjadi sa-orang daripada ahli 
Jawatan-kuasa di-sana yang pada 
masa ini kita dapat chuma-lah arm 
band, warrant card, dan tongkat, 
sunggoh pun kita sendiri ada lampu 
pichit, tetapi lampu pichit dan juga 
baju hujan itu kita beli sendiri. maka 
dengan sebab itu-lah saya merayu, dan 
pada masa ini dalam tangan District 

Officer, Johor Bahru, chuma ada yang 
sudah dapat daripada Kerajaan ia-lah 
$800 sahaja. Pada hal kita, saperti 
yang saya sebutkan tadi, Yang Berhor
mat Dato', kita ada 20,000 orang yang 
berkehendakkan alat2 dan sa-bagai
nya, kerana mereka itu menjaga 
kampong masing2• Yang demikian itu
lah, Yang Berhormat Dato', saya 
merayu kapada pehak yang berkenaan 
supaya memberikan alat2an yang 
chukup kapada pengawaP kita di-Johor 
Bahru-bukan di-J ohor Bahru sahaja, 
tetapi di-serata tempat dalam Per
sekutuan Tanah Melayu. Demikian-lah, 
Dato', terima kaseh. 

Dato' E. E. C. Thuraisingham: 
Mr President. Sir, I wish to speak on 
two important matters concerning the 
Ministry of External Affairs. I ask you. 
Sir, to be kind enough to indulge me 
if I stray a bit. 

Sir, I was shocked to read some 
time ago that our Government was 
asked to place Sabah and Sarawak 
under international trusteeship. It was 
an astounding proposition, and I am of 
the opinion that it was reckless, 
thoughtless and bordering on callous
ness. The learned Member, as a lawyer, 
should have known that this is a 
proposition which is impossible. The 
international trusteeship was created 
by Covenant 22 of the defunct League 
of Nations, whereby the victorious 
powers in World War I were given the 
guidance and authority to administer 
portions of the territory of those that 
were defeated. This concept of a 
"mandate" has been extended by the 
United Nations Charter by Article 75. 
This concept of international trustee
ship is called the international trustee
ship system, and the conditions under 
which the trusteeship operates are that 
it shall apply to : 

1. Territories held under the former 
"mandate"; 

2. Territories which were detached from 
enemy States as a result of the Second 
World War; 

3. Territories voluntarily placed under the 
system by States responsible for their 
administration on terms of agreement 
entered into by all parties concerned. 

Does Sarawak or Sabah come under 
any one of these categories? No. These 

---- -- --------- - ---------- ------
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States have never been under the 
mandate. These States have never been 
the property of a defeated nation, nor 
does anyone, leave alone these two 
States themselves, intend to place them 
under international trusteeship? Malay
sia is a full member of the United 
Nations and has also been voted as a 
member of the Security Council from 
the 1st of January, 1965. A classic 
example of merger and membership 
of the United Nations Organisation is 
the case of the British Gold Coast and 
British Togoland. Both those territories 
merged-as we have done in Malay
sia-on their independence and became 
"Ghana" and Ghana is now a full 
member of the United Nations. In a 
smaller and lesser degree, Syria and 
Egypt merged and now is a full 
member under the title of the "United 
Arab Republic". Article 78 of the 
Charter says that the trusteeship 
system shall not apply to territories 
which have become members of the 
United Nations, relationship among 
which shall be based on respect for the 
principles of sovereignty and equality. 
Therefore, Sir, it is obvious that under 
the rules of the international trustee
ship system and the Charter of the 
United Nations, it is impossible, 
legally, for Sabah and Sarawak to be 
placed under international trusteeship. 

The learned Member, again, did not 
see the facts as they are. Initially, the 
people of the territories in their 
Legislative Assemblies opted to merge 
with the Federation of Malaya. The 
Cobbold Commission also reported 
that the majority of the people in 
Sarawak and Sabah desired to join 
Malaysia. Later the Michelmore 
Mission, which was appointed by the 
Secretary-General of the United 
Nations, also reported that the majority 
of the people of Sabah and Sarawak 
have opted to join Malaysia. In view 
of all these decisions by the people of 
Sabah and Sarawak, who then wants 
to impose trusteeship over them? This 
itself would be a humiliation to the 
people of Sarawak and Sabah who 
function as State Governments in the 
Federation of Malaysia, free and proud 
of their democratic process. This would 
be an affront to the Federal Govern-

ment, which is pouring large sums of 
money into the development of these 
territories, but to all Malaysians it 
would be frustration of all their hopes 
after the great sacrifice of blood which 
they have made to uphold the 
sovereignty of Malaysia. 

Mr President, Sir, I wish to refer to 
another matter of importance. It is my 
very humble opinion that our Govern
ment should not agree to take the 
dispute with the Philippines Govern
ment over Sabah to the International 
Court of Justice. We are all aware that 
on the 5th of August, 1963 the Govern
ments of the Federation of Malaya, 
the Republic of Indonesia and the 
Republic of Philippines requested the 
Secretary-General of the United 
Nations, I quote, "to ascertain prior to 
the establishment of the Federation of 
Malaysia the wishes of the people of 
Sabah and Sarawak within the context 
of General Assembly Resolution 1541, 
Principle 9 of the Annex, by a fresh 
approach which in the opinion of the 
Secretary-General is necessary to 
ensure complete compliance with the 
principle of self-determination within 
the requirements embodied in Principle 
9". We are all aware that the Secretary
General reported that the people of the 
States of Sarawak and Sabah wished 
to join the Federation of Malaysia, and 
they in fact joined the Federation of 
Malaysia. The question of any claim 
to Sabah by the Philippines should 
have finally ended there. The Govern
ment of Philippines is estopped from 
any further claim. This is not merely 
a claim to some territory in Sabah, as 
if it was a legal property claim. but it 
is a political claim, that is a challenge 
to the sovereignty and territorial 
integrity of the entire State of Sabah 
and the inhabitants of Sabah. The 
times in which disintegration of 
territories and compulsory annexation 
of territories could be made in the 
name of conquest and law are 
completely outmoded. These are times 
of free choice and self-determination. 
The will of the people is paramount 
and transcends all claims contrary to 
the will of the people. 

The territories and people of Sabah 
by their free choice and by their free 

~~~~--~---
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will and, above all, with the approval 
of the United Nations are part and 
parcel of Malaysia. We should stand 
by the inhabitants of Sabah who have 
trusted us, and we should refuse to 
negotiate with the Philippines Govern
ment over Sabah. If negotiate we must, 
let us take the firm stand initially that 
every square inch of Sabah shall 
remain for all time as the territory of 
the Sabah people as on the 16th of 
September, 1963-the Malaysia Day. 
If the Philippines Government so 
desires, let them take their dispute to 
the United Nations under Article 33, 
34 and 35 which provide provisions 
for specific settlement of disputes 
(Applause). 

Enche' Ahmad bin Haji Taft: 
Dato' Yang di-Pertua, sa-belum saya 
mengambil bahagian dalam Bil yang 
ada di-hadapan kita ini, saya suka 
menyatakan yang saya menyertai diri 
saya dengan kenyataan yang di-buat 
oleh Yang Berhormat Dato' T. H. Tan 
atas perkara derma yang di-buat per
setujuan sa-bulat suara bagi per
tahanan negeri kita. Saya berasa 
memang sudah kena pada tempat-nya 
kita sa-bagai Ahli Dewan Negara 
memberi satu bukti yang kita bukan 
sahaja, bagaimana kata Dato' T. H. 
Tan, bukan sahaja rela menderma apa 
yang kita boleh, bahkan jika kita 
boleh memberikan tenaga dan jika 
perlu mengangkat senjata pun· kita 
rela untok keselamatan negara dan 
menjaga kedaulatan negara yang 
baharu, Malaysia. 

Dato' Yang di-Pertua, dalam Bil 
di-hadapan kita ini saya bersama2 
menyokong dan suka membuat sadikit 
ulasan atas beberapa perkara. Sebab2 

saya menyoktmg itu ia-lah memang 
kita dalalll masa sekarang dalam 
keadaan dharurat menghadapi an
chaman2 terhadap negara baharu kita. 
Negara yang baharu, negara Malaysia, 
yang jumlah ra'ayat-nya chuma 10 
million sahaja kalau kita pandang 
dalam peta dunia sudah menjadi sa
olah2 iri hati negeri yang berjiran 
dengan kita, jadi kita, untok meng
atasi anchaman ini, telah pun men
chari jalan dan berusaha sa-daya
upaya supaya menjaga keselamatan 
kita daripada anchaman2 dan bahaya2 

ini. Maka penambahan perbelanjaan 
yang chuma tidak sampai dua ratus 
million itu memang patut-lah kita 
memberi sokongan penoh dan patut 
kita galakkan negeri kita membelanja
kan wang yang berlebeh2 lagi, tetapi 
hendak-lah kena pada tempat-nya 
saperti dalam perkara Kementerian 
Luar Negeri dan juga dalam perbe• 
laniaan dalam Kementerian Perta~ 
harian. Dalam tambahan Kementerian 
Hal Ehwal Luar Negeri Kerajaan 
telah berusaha menghantar rom
bongan. Pada satu masa satu rom
bongan yang telah di-hebohkan2 ia
itu di-ketuai oleh Perdana Menteri 
Kerajaan Singapura, Mr Lee Kuan 
Yew. 

Sunggoh pun banyak berita dalam 
negeri khuatirkan tingkah laku yang 
d-buat oleh ketua rombongan itu 
tetapi walau macham mana pun tidak 
boleh di-nafikan bahawa basil dari
pada pemergian rombongan itu ka
Afrika telah memberi kesan. Kita 
dapat mengenalkan Malaysia kapada 
negeri yang bersimpati dengan kita 
dan juga negeri2 baharu yang sama 
sa-nasib telah mendapat pula so
kongan2 moral daripada negeri2 baharu 
ini yang banyak ada kerusi-nya 
di-Bangsa2 Bersatu di-New York 
sana. Jadi tidak boleh-lah kita kata
kan dan kita burokkan rombongan 
yang di-ketuai oleh Enche' Lee Kuan 
Yew tadi-merugikan, chuma malari.g
nya sadikit sa-bahagian besar yang 
saya katakan tadi, Tuan Yang di
Pertua, tingkah laku atau sikap Enche' 
Lee Kuan Yew ini kerana kita orang2 
dari Malaysia ini sudah tabu dan 
sudah kenal tidak payah saya ulas 
lanjut tentang sikap sombong bong
kak-nya. 

Mr President: Ta' usah-lah sebutkan 
itu kerana itu ada-lab salah di-bawah 
Standing Orders. 

Enche' Ahmad bin Haji Taf: Saya 
t<trek balek, Tuan Yang di-Pertua, 
tetapi di-Singapura pernah di-sebutkan 
perkataan ini, kalau tidak boleh, saya 
tarek balek. Tuan Yang di-Pertua, 
dia menganibil kesempatan untok 
mengenalkan diri-nya lebeh dari apa 
yang di-tugaskan, tetapi kita bershu
kor kerana walau macham mana pun 
saya perchaya Kementerian Luar 
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Negeri tahu bagaimana orang-nya 
Enche' Lee Kuan Yew ini, dia telah 
menghantar bersama2 pegawai Kera
jaan dalam rombongan tadi untok 
memerhatikan supaya tugas2 yang di
buat oleh rombongan itu bagaimana 
yang di-kehendaki oleh Kerajaan 
negara Malaysia. Dan lagi tentang 
kata2 yang banyak di-keluarkan di
dalam Dewan ini tadi supaya Kera
jaan mengadakan lebeh2 lagi Kedutaan 
atau pun wakiF negeri kita di-luar2 
negeri terutama di-benua Afrika, saya 
bersama2 juga berperasaan bagitu 
kerana sangat perlu kita berbuat 
demikian. Sunggoh pun bukan-nya 
kita mesti buat kerana negeri2 lain 
buat bagitu atau tegas-nya saperti 
negeri tetangga kita-negeri jiran kita 
yang bertentangan dengan kita pada 
masa sekarang ia-itu Indonesia, 
banyak membuat atau menubohkan 
Kedutaan2-nya dan membelanjal 
dengan perbelanjaan yang besar 
dengat1 mengadakan wakiF luar negeri 
tetapi kita patut mengkaji supaya 
di-adakan wakiF negara kita kalau 
tidak pun taraf Kedutaan di-negeri 
ini, saya perchaya ada daripada 
Menteri Muda tadi telah menerang
kan ini ada-lah dalam pandangan 
Kerajaan oleh itu kita patut berasa 
bangga dalam sikap ini. 

Juga, Tuan Yang di-Pertua, saya 
mengulas sadikit di-dalam perbahathan 
ini apa yang di-bawa oleh atau apa 
yang di-katakan oleh saudara kita dari 
pehak Pembangkang, Yang Berhormat 
Enche' Amaluddin tentang pilehan 
raya yang kita adakan dalam negeri 
kita. Saya berasa hairan dan terkejut 
yang beliau . . . . 

Mr President: Perkara pilehan raya 
itu sudah di-jawab oleh Yang Ber
hormat tadi. 

Enche' Ahmad bin Haji Taf: 
Tetapi, Tuan Yang di-Pertua, kerana 
barangkali beliau itu tidak berjaya 
maka timbul rasa tidak puas hati, 
kalau dia berjaya saya rasa tentu di
katakan pilehan raya yang kita adakan 
itu 100 peratus demokerasi betul. 
Oleh itu maka sa-bagaimana yang 
di-ingatkan oleh Tuan Yang di-Pertua 
tadi, tidak-lah saya ulas lebeh pan
jang lagi, kalau tidak saya akan 
timbulkan perkara itu. Tetapi dalam 

------------

Bil yang~ hendak di-luluskan-Tam
bahan Perbelanjaan ini-saya suka 
hendak menyambong sadikit apa yang 
di-kemukakan oleh rakan saya, Yang 
Berhormat dari Kelantan, Enche' 
Nik Hassan, di-dalam perkara2 untok 
memberi tambahan perbelanjaan ter
hadap membantu ra'ayat dalam meng
hadapi anchaman dari luar atau 
menghadapi asutan2 untok merosakkan 
negeri kita. Kita tentu-lah sedeh dan 
dukachita; kita ulangi balek kejadian2 

yang berlaku dalam negeri kita, sa
perti sa-belah utara dan juga sa-belah 
selatan Tanah Melayu. Kalau kita 
kaji, kenapa kejadian ini boleh ber
lanjutan2. kenapa asutan ini boleh 
berjalan ada-lah dengan ada-nya 
keadaan saperti sekarang ini, keadaan 
maseh ada lagi pehak yang tidak ada, 
juga pehak yang berlebeh2an ada-nya. 
Jadi ini bukan sahaja di-peringkat 
negeri kita bahkan negeri2 baharu 
munchol sa-lepas kemerdekaan pun 
menghadapi masaalah ini. Dan malah 
pehak yang di-katakan tidak ada itu 
sa-bahagian besar ia-lah orang2 Me
layu. Jadi ini-lah patut Kerajaan 
menyiasat dengan baik2 dan patut-lah 
Kementerian memberi perhatian yang 
berat dalam menghadapi atau mem
baiki keadaan daripada pehak yang 
tidak ada ini. 

Satu daripada chara-nya yang di
akul dari mula-nya kita sedar akan 
kelebehan merdeka tadi, ada-lah dari 
memberi bantuan kapada orang2 
Melayu khas-nya, saya katakan, Tuan 
Yang di-Pertua, dalam membentok 
satu badan atau lembaga yang di
namakan RIDA tadi. RIDA ini bukan
lah di-tubohkan baharu ini; bukan-lah 
di-tuboh oleh Kerajaan masa merdeka 
tetapi masa dalam pemerentahan 
Kerajaan dahulu, masa itu pun sudah 
ada ranchangan RIDA untok meng
hadapi kesulitan yang kita hadapi 
sekarang ini. Jadi kalau-lah perkara 
ini tidak di-beri perhatian yang besar 
saya rasa segala usaha2 kita mengada
kan Kedutaan2 di-luar negeri. meng
hantar rombongan, membesarkan per
belanjaan pertahanan mungkin sa
olah2 membazir sahaja kalau keten
teraman dalam negeri ini tidak dapat 
kita atasi. Mungkin timbul lagi keja
dian2 saperti yang terjadi baharu2 ini 
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daripada asutan2 anasir2 yang hendak 
menjadikan kita porak peranda. Satu 
daripada jalan yang kita nampak ia
lah dalam memberi sokongan penoh 
dalam perkara RIDA tadi. 

Tuan Yang di-Pertua, saya ingat 
dalam masa saya baharu menjadi Ahli 
Dewan yang berbahagia ini saya telah 
kemukakan. Saya kata, pada tahun 
1950 Professor Silcock ada menyata
kan, dia memberi nasehat kapada 
Kerajaan untok menghadapi masaalah 
ini, Keraj::tan hendak-lah membelanjai: 
100 million ringgit kalau betuP 
Kerajaan jujor dan ikhlas hendak 
membantu orang2 Melayu supaya sa
tanding dengan bangsa2 lain dalam 
tempoh 10 atau 15 tahun; itu dalam 
tahun 1950, Tuan Yang di-Pertua, 
apa-tah lagi masa sekarang. Jadi kita 
ketahui pada masa itu barangkali 
basil negeri pun tidak sampai sa
takat itu, jadi di-tubohkan bagi sa
chara dengan compromise di-tubohkan 
RIDA ini dan pada masa itu RIDA 
chuma menggunakan perbelanjaan sa
banyak satu atau dua million sa-tahun 
tetapi nampak-nya berkekalan dengan 
sa-takat itu sahaja. Jadi, kalau-lah 
dari masa dahulu sudah ada ran
changan itu dan sampai sekarang juga 
maseh dengan sa-chara bak kata 
"Melepaskan batok di-tangga sahaja," 
ada-kah kita betuF hendak mengha
dapi masaalah membaiki keadaan 
pehak yang ta• ada tadi. Jadi, Dato' 
Yang di-Pertua, saya berharap sangat, 
kerana dalam ranchangan RIDA ini, 
ada-lab satu bantuan yang kita 
nampak bagaimana tegas-nya boleh 
kita membulatkan ta'at setia ra'ayat 
dan boleh menghadapi anchaman2, 
atau pun kita katakan asutan daripada 
musoh kita untok menimbulkan porak 
peranda dalam negeri ini. 

Sa-bagaimana yang telah di-terang
kan tadi, Yang Teramat Mulia Tunku 
Perdana Menteri telah pun menyetujui: 
supaya ranchangan RIDA yang ada 
di-Malaya ini di-lanjutkan di-Singa
pura. Dengan kenyataan sahaja, Dato' 
Yang di,Pertua, sambutan yang di
beri oleh ra'ayat yang datang daripada 
pehak yan~ ta' ada tadi chukup 
memuaskan sangat, dan mereka seka
rang maseh tertunggu2 di-atas ran
changan ini, dan ini sahaja pun sudah 

boleh menghadapi apa yang kita kata
kan asutan daripada ejen Indonesia 
yang ada banyak di-Singapura. Dengan 
kenyataan tadi sahaja telah dapat 
memperbaiki keadaan dengan tidak 
payah kita menghantar tentera, atau 
memberi bantuan polis untok menye
lamatkan huru-hara di-sana. Satu 
kenyataan daripada Yang Teramat 
Mulia Perdana Menteri itu sahaja 
sudah dapat mentenangkan dan dapat 
menghadapi kesulitan. J adi, dengan ini 
sudah tegas kita nampak betapa perlu
nya dan ini pula kalau tidak di-sebut
kan dengan RIDA-di-sebutkan 
dengan! Ranchangan Luar Bandar 
sahaja, bukan sahaja di-Singapura itu 
tertentu kapada orang2 Melayu bahkan 
juga dari kaum2 lain yang akan men
dapat faedah daripada ranchangan ini 
kalau dapat di-segerakan. Ini saya 
berharap melalui: Dewan ini, Kemen
terian2 yang berkenaan akan dapat 
mengambil perhatian yang berat dan 
saya perchaya dan saya pun telah di
beritahu, bunyi-nya dalam bulan ini 
juga usaha untok melaksanakan dan 
memulakan ranchangan ini akan di
jalankan, dan itu saya perchaya 
keadaan tegang yang ada di-Singapura 
itu akan dapat di-pulehkan. 

Dato' Yang di-Pertua, saya rasa 
sa-takat itu-lah sahaja ulasan saya. 
dalam menyokong Bil yang ada di
hadapan kita ini, dan saya uchapkan 
terima kaseh. 

Enche' Mohamed Salleh bin Moha
med Arift: Dato' Yang di-Pertua, 
baharu sa-bentar tadi Dato' Sheikh 
Abu Bakar telah membangkitkan 
dalam Majlis kita ini, dia kata sa
orang Pengawal Kampong telah kena 
tembak. Saya suka menarek perhatian 
Majlis ini, dan kita semua sudah tahu 
ada di-siarkan dalam surat khabar 
yang perkara ini berlaku ia-lah dalam 
negeri Melaka. Maka wajib-lah bagi 
saya dari Melaka menerangkan perkara 
ini supaya jangan salah faham. atau 
pun menjadi satu macham alasan, 
atau saya takut pula mengatakan di
Melaka sana banyak sangat orang 
jahat. 

Yang sa-benar-nya bagini, Dato' 
Yang di-Pertua, satu kampong her
nama Sungai Siput-pengawal di-tem
pat itu ada-lah Pengawal Kampong 
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yang sedang di-ambil oleh Kerajaan 
pada masa ini ia-lah supaya meminda 
undang2 itu, dan saya harap jikalau 
ada kesempatan dalam meshuarat Ahli2 
Dewan Ra'ayat yang akan datang
bulan sa-belas, atau pun bulan dua 
belas, kita akan dapat • kemukakan 
perkara ini dengan jelas-nya. 

Mr President, Sir, ·the Honourable 
Senator, Dato' Sheikh Abu Bakar, 
requested that members of the Vigilante 
Corps should be given some sort of 
military training. He further requested 
that they be supplied with rain-coats 
and torch lights. At present, he says, 
they are being given only arm-bands 
and scarfs. The Government in this 
case, Sir, considers that the duties and 
functions of the members of the 
Vigilante Corps do not really require 
them to have any military training at 
all. As to the suggestion that they be 
supplied with rain-coats and torch 
lights, I wish to say that these two 
items, as well as whistles, will be 
purchased and issued to members of 
the Vigilante Corps as soon as funds 
are available. 

Sir, I wish to thank the Honourable 
Members, Dato' Thuraisingham and 
Senator Athi Nahappan, regarding 
their observations and also the learned 
opinion by Dato' Thuraisingham on 
the question which was raised by a 
Member of the Socialist Front in the 
De\Van Ra'ayat concerning a proposal 
to place the two : Borneo territories. 
Sabah and Sarawak, under trusteeship. 
The Honourable· Prime Minister. has 
already answered that question in the 
Dewan Ra'ayat, and I am sure . all 
Honourable Senators are aware of what 
the Honourable Prime Minister has 
said. 

In regard to the suggestion by the 
Honourable Enche' Nathan, that we 
should try to get the recognition of 
non-aligned countries I do not quite 
understand what he means by "recogni
tion" there. If, by "recognition", he 
meant that a number of Afro-Asian 
countries have not recognised us in the 
international sense; then I do not agree 
with him that we have not been 
recognised; we have been recognised 
by Egypt and other African countries. 
It is true that Malaysia was' left out, 

as we all know, at the Conference of 
the non-aligned countries, but this was 
all due to Bung Karno's opposition: In 
order to attend the Conference of 
non-aligned countries. it was necessary 
that all members, who belong to the 
non-aligned countries, must unani
mously agree to invite another country 
and, because Indonesia opposed it very 
strongly, we could not go to that 
Conference. 

The Honourable Dato' Thurai
singham has raised another very 
interesting point concerning the claim 
of the Philippines Government to 
Sabah, and he says we should not agree 
to take the Sabah claim to the Inter
national Court of Justice. I would like 
to say here that our Government is still 
considering this matter, and no decision 
has yet been made as to what mode 
of settlement we should agree. 

The Honourable Dato' Haji Noah 
has mentioned one point also concern
ing the Sabah claim by the Philippines. 
He says that since the Philippines has 
not told the details, etc.. of the 
how can we proceed to the 
national Court of Justice? Here, I 
would like to state that our Govern
ment has already suggested that there 
should be some sort of exploratory 
discussion in order to ascertain exactly 
what the Philippines Government 
wants. Whether or not this suggestion 
is acceptable to the Philippines 
Government, we do not know yet; and 
in any case, as far as we are concerned, 
we are trying our very best to know 
what exactly the other wide ·wants and 
then to talk about it and see whether 
or not the matter should be taken to 
the International Court of Justice· and 
whether or not we should settle ·it· by 
other means-for example by taking the 
matter to the United Nations.:__in 
aceordance with the suggestion by 
Dato' Thuraisingham. In any case, this 
matter is under discussion at the 
moment. 

· The Minister of Finance (Enche' Tan 
Siew Sin): · Mr President, Sir, In the 
first place, I would like to 'thank ·the 
Honourable Members who have spoken 
in support of this Bill. A ·number of 
points have been raised in the course 
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of this rather long debate which started 
this morning, and I have no doubt that 
matters which come within the purview 
of other Ministries will be brought to 
the attention of their respective 
Ministers by the officials who are 
present in this Chamber, apart from 
those which have already been dealt 
with by my colleagues who are present 
here today. 

The Honourable Che' Bibi Aisha 
referred to delays in the payment of 
benefits to the dependents of Govern
ment officials and members of the 
Armed Forces who have died in 
harness. It is very difficult. of course, 
to reply to a general allegation, but if 
she would care to bring specific cases 
to the attention of the Ministers 
responsible, I am sure they will be 
taken care of. She also referred to the 
lack of provision for a Government 
actuary in the Supplementary Estimates 
which are now before this House. 
She, being a new member, is not 
probably aware that this is not the 
annual Budget. These are only Supple
mentary Estimates and the lack of 
provision for any particular item in 
these Estimates is, of course, no 
indication at all that it does not exist 
or that it suffers from a shortage of 
funds. The Honourable Che' Bibi 
Aisha also refers to the apparent lack 
of support for the Employees Provident 
Fund in these Estimates. The E.P.F., 
as Honourable Members are aware, is 
an independent statutory body and the 
Government does not contribute to that 
Fund at all, apart, of course, from the 
contributions which are paid on behalf 
of those employees who are liable to 
contribute to the Fund. 

The Honourable Enche' Nik Hassan 
made what I regarded as rather 
startling observations. He said that 
RIDA is suffering from a shortage of 
funds as a result of the obstructive 
tactics being adopted by the Treasury. 
In the first place, I would like to 
explain how the RIDA operates. I 
think most Honourable Members are 
aware that RIDA is an independent 
body, i.e., independent of the Treasury, 
and comes under the control of the 
Ministry of National and Rural 
Development. The only control which 

the Treasury has over the activities of 
RIDA lies in one officer who sits on 
the Board of RIDA. This officer has 
got no veto power in the way that 
Russia, or the other great Powers, 
have veto powers in the Security 
Council. Since this Board has got a 
large number of members and the 
Treasury has got only one vote, I 
think it is ridiculous to say that the 
Treasury can obstruct the activities of 
RIDA in any way. 

His next charge is that it is starved 
of funds. RIDA has the following sums 
on fixed deposit with commercial 
banks: 

Administration Fund 
Industries Fund 
Loan Programme 

Total deposits 

$5.7 million 
0.5 
1.5 

$7.7 million 

Now I am at one with him that RIDA 
should spend as much as possible. The 
very fact that it is able to place money 
on fixed deposit with commercial 
banks, which in my view it has no 
business to do, shows that it has got 
far too much money and this money is 
not under the control of the Treasury. 
It is, therefore, ridiculous to say that 
the Treasury is obstructing RIDA in 
any way. RIDA's recurrent expendi
ture is provided for in the 1964 
Estimates under Head S. 49, Other 
Charges Annually Recurrent. Now, 
sub-head 9 of this Head provides a 
sum of $3,560,000 for this purpose and 
this sum is under the control of the 
Controlling Officer-in this case an 
officer of the Ministry of National 
and Rural Development. In addition, 
in the 1964 Development Estimates an 
amount of $2.4 million was provided 
under sub-head 8, Head 126, and this 
sum again is under the control of the 
Ministry of National and Rural 
Development. This amount is meant to 
be a subscription to the capital of 
RIDA. If Honourable Members have 
been doing a little arithmetic, it will be 
seen that RIDA has at the moment at 
its disposal a sum of more than $13.5 
million. In other words, RIDA has 
got a surplus of cash, hard solid cash, 
and therefore there is no question of it 
being short of funds. I have also asked 

--------------------------- ---
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the Treasury to enquire from the 
Chairman of RIDA and he has just 
stated, a few hours ago, that he knows 
of no incident in the past when the 
Treasury held up payment to the 
RIDA. Now this is from the Chairman 
of RIDA. I am, therefore, surprised 
how the Honourable Enche' Nik 
Hassan could came to the conclusion 
he came to. 

The Honourable Enche' Nik Hassan 
also spoke of accounts and irregulari
ties in the accounts. If there are 
irregularities in the accounts, I do not 
think anybody should blame the 
Treasury if it feels that the accounts 
should be put in order. That, I think, 
is a matter of elementary prudence and 
I honestly and sincerely hope that the 
Honourable Enche' Nik Hassan will 
not feel that irregularities or no, funds 
must be channelled to RIDA. That I 
think will not help either RIDA or, for 
that matter, anybody else. 

Question put, and agreed to. 
Bill accordingly read a second time. 

Third ReadiDg 

of authorising an advance towards Go
vernment Expenditure in the first two 
or three months of 1965, and as such 
forms part of the Government Budget 
for next year. 

The Senate will be considering the 
Budget at its next meeting, and I 
therefore wish to inform Honourable 
Senators that it would not be in order 
at this stage for the House to raise 
matters pertaining to Government 
policy and administration on the 
second reading of this Bill. The only 
points that may be debated are (i) 
whether suah a BiH is necessary, and 
(ii) whether the sum advanced is 
sufficient. 

Enche' Tan Siew Sin: Mr President, 
Sir, in accordance with the practice 
which has been followed for the past 
few years, this Bill is proposed in 
order to provide transitional authority 
for Government expenditure for the 
first three months of 1965, as it is 
possible that the annual Supply Bill 
will not have passed through both 
Houses and received the Royal Assent 
by the beginning of the new financial 
year. This arrangement is in accord
ance with Article 102 (a) of the 
Constitution. 

Dato' T. H. Tan: Mr President, Sir, 
I beg to move that the Supplementary 
Supply Bill, 1964 be read a third time 

The Bill which is now before the 
. House, therefore, provides for the 

and passed. 

Dato' Y. T. Lee: Tuan Yang 
Pertua, saya menyokong. 

dt- issue from the Consolidated Fund of a 
sum of $326,229,200 which is calcu
lated to provide for the service of 
Government for the first three months 
of the new year, as it is anticipated that 
the Supply Bill will have become law 

Question put and agreed to. 
Bill accordingly read a third 

and passed. 
time 

THE CONSOLIDATED FUND 
(EXPENDITURE ON 

ACCOUNT) BILL 

Second Reading 

Dato' T. H. Tan: Mr President, Sir, 
I beg to move that a Bill intituled, 
"An Act to apply a sum out of the 
Consolidated Fund to the service of 
the year ending on the 1st day of 
January, 1965" be read a second time. 

Dato' Y. T. Lee: Tuan Yang di
Pertua, saya menyokong. 

Mr President: Honourable Senators, 
the Consolidated Fund (Expenditure 
on Account) Bill is for the purpose 

by then. The Schedule to the Bill sets 
out the appropriations for the various 
individual services for this period. 

Question put, and agreed to. 
Bill accordingly read a second time. 

Third Reading 

Dato' T. H. Tan: Mr President, Sir, 
i beg to move that the Consolidated 
Fund (Expenditure on Account) Bill, 
1964, be read a third time and passed. 

Dato' Y. T. Lee: Tuan Yang di
Pertua, saya menyokong. 

Question put, and agreed to. 
Bill accordingly read the third time 

and passed. 
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THE WORKMEN'S COMPENSA
TION (AMENDMENT) BILL 

Second Re~ding 

Dato' T. H. Tan; Mr President, Sir, 
I beg1 to move that the Workmen's 
Compensation (Amendment) Ordi
nance, 1952, be read a second time. 

Dato' Y. T. Lee: Tuan Yang di
Pertua saya menyokong. 

Encbe' V. Manickavasagam: Mr 
President, Sir, the amendment to 
Section 32 of the Ordinance in clause 
2 of the Bill is designed to enable 
officers of trade unions or other 
organisations approved by tlhe Minis
ter, such as the Malayan Trades 
Union Congress, to appear on behalf 
of workers or employers in proceed
ings before the Arbitrator under the 
Workmen's Compensation Ordinance. 
At present Section 32 (I) of the Ordi
nance only allows participation by the 
following: 

(a) an Advocate and Solicitor; 
(b) a "Commissioner" under the 

Workmen's Compensation Ordi
nance; 

(c) a representative of the employer; 
(d) an insurer; 
(e) an agent of an Insurance Com-

pany. 

This amendment to enable officers of 
trade unions or similar organisations 
to appear on behalf of employers or 
workers in workmen's compensation 
cases, is pursuant to a request made by 
both sides in the National Joint 
Labour Advisory Council and is de
signed to ensure that parties concerned 
in Workmen's compensation cases 
obtain the best assistance without 
much expense. It would also enable 
the organisations to which workers and 
employers belong to make a positive 
contribution to the well-being of their 
members by permitting officers of such 
organisations who are familiar with 
the Ordinance and the circumstances 
of employment injury to appear on 
their behalf before the Arbitrator, who 
is a President of the Sessions Court. 

The amendment to Section 35 in 
clause 3 of the Bill seeks- to give- dis
cretionary powers to an Arbitrator to 

accept as evidence of the number of 
dependants and the extent of their 
dependency, the certificate of a com
petent authority in foreign territories. 
Such certificates of dependency are 
generally accepted by the Commis
sioner under Section 10 (5) of the 
Workmen's Compensation Ordinance 
for the purposes of computing the 
amount of compensation due. The 
certificates are normally issued by 
Commissioner for Workmen's Com
pensation in these territories and may, 
at the discretion of the Commissioner, 
be accepted as sufficient evidence of 
the existence of the dependants and 
the degree of their dependency. 

Due to the lack of this discretionary 
power, a few cases did occur where 
the Arbitrator found it difficult to 
accept as evidence the certificates pro
vided by Commissioners from other 
territories. It is, therefore, Sir, now 
proposed that the Arbitrator should 
be vested w~th discretionary powers 
similar to those given to the Com
missioner under Section 10 (5) of the 
Ordinance, that is, to accept as evi
dance certificates of dependency 
obtained from 'competent authorities 
in foreign territories. 

Encbe' S. P. S. Nathan: Mr President, 
Sir, I rise to give my full support to 
the amendment to the' Workmen's 
Compensation (Amendment) Act, 
1964. In supporting this Act, I shall 
speak mainly on some important 
aspects that directly' affect the workers 
and their organisations. To look after 
and adequately provide protection for 
the workers is the duty of any respon
sible government. I am sure that the 
amendments will go a long way to 
help the workers and officers of trade 
unions in solving many vital and· 
touchy problems. 

This amendment to sub-section one 
of section 32 of the Workmen's Com
pensation Ordmance, 1952, is quite 
welcome as it is designed to enable 
officers of trade unions to represent 
their members and appear before an 
Arbitrator. This will fully and freely 
permit trade union officers to advise 
their own members without any mone
tary consideration whatsoever. The 
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officers, who fully understand their 
members and fully realise their pro
blems, will undoubtedly act for the 
best interests of their members. One 
other matter I would like to point out 
here and tlhat is, the amendment will 
put an end to the complaints from 
some workers that they had not been 
given a free and fair representation 
before an Arbitrator. 

May I take this opportunity, Mr 
President, Sir, to seek an assurance 
from the Government that section 8 of 
the Workmen's Compensation Ordi
nance, 1952, will be revised and 
amended in consultation with the 
National Joint Labour Advisory 
Council as soon as possible. Under 
this Section tlhe maximum compen
sation that can be awarded to a 
worker who had died as a result of 
injury while at work, a lump sum 
equal to 36 months' earnings or 
$7,200 whichever is the less. We in 
the trade union movement consider 
this award inadequate as i;t is a 
meagre amount. The House will agree 
with me that the value of the Dollar 
has gone down very much since 1952 
and it is unpardonable to leave this 
section of the Ordinance unchanged 
and still value human life for $7,200. 

Dato' Haji Mohamed Noah: Sir, on 
a point of order. Has it got anything 
to do with the amending Bill before 
the House? 

Enche' S. P. S. Nathan: I am sorry. 
Here I would like to give some sort 
of clarification on this small point. 
Recently an $80 a month worker died 
and his, next of kin was awarded only 
$2,880 under this section of the Ordi
nance. Is a man's life worth only 
$2,880? I can quote a number of in
stances to illustrate how this section 
acutely affects he ordinary poor 
worker in this country. It would be 
ridiculous to say that our per capita 
income is the second highest in South
East Asia-only next to Japan-if we 
are to so poorly value tJhe life of a 
worker. Of course, I do hope that this 
Government, like the trade union 
movement itself in this country, looks 
at human misery with the most sincere 
regret and concern. But what I would 

like to request is to act quickly and 
remove such clauses in the Labour 
Ordinances which belittle and de
grade the working population of this 
country. Hoping for the best, Mr 
President, Sir, I do not wish to 
elaborate this point-it must be clear 
to everyone now. Thank you, Sir. 

EXEMPTED BUSINESS 
(Motion) 

Dato' T. H. Tan: Mr President, Sir, 
before we proceed with the 
business still outstanding, may I have 
your special permission to move the 
followiJng motion: · 

That notwithstanding the provisions of 
Standing Order 11, the Senate shall not 
adjourn until the completion of all Govern
ment business on the Order Paper today, 
and that at its rising the Senate do adjourn 
sine die. 

Dato' Y. T. Lee: Dato' Yang di-
Pertua, saya menyokong. 

Question put, and agreed to. 
Resolved, 
That notwithstanding the provisions of 

Standing Order 11, the Senate shall not 
adjourn until the completion of all Govern
ment business on the Order Paper today, 
and that at its rising the Senate do adjourn 
sine die. 

THE WORKMEN'S COMPENSA
TION (AMENDMENT) BILL 

Second Reading 

Debate resumed. 

Enche' V. Manickavasagam: Mr Presi
dent, Sir, I wish to thank the Hon
ourable Senator Nathan for his support 
to this Bill. I wish to inform the House, 
that Government is already considering 
revising the amounts. I can also assure 
this House that the comments of the 
Honourable Senator Nathan would be 
considered and taken up with the 
National Joint Labour Advisory 
Council. 

Dato' J. E. S. Crawford: Mr Presi
dent, Sir, in rising to support the Bill, 
I strongly support what my Honour
able friend Enche' Nathan said, and 
I can assure him that from the 
employers' side there is much interest 
in the alteration of Clause 8, which 
however we do not think should be 
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discussed at this juncture here as the 
Honourable Minister has already said. 
However we fully support a 'review of 
Clause 8, Sir, and we also support 
the present amendment. Thank you, 
Sir. ' 

Question put, and agreed to. 

Bill accordingly read a second time 
and committed to a Committee· of the 
whole Bouse. 

House immediately resolved itself 
into a CommiJtee on the Bill .. 

Bill considered in Committee. 

(Mr President in llhe Chair) 

Clauses I to 3 ordered to stand part 
of the Bill. 

Bill reported without amendment: 
read the third time and passed. 

THE MERCHANT SHIPPING 
(AMENDMEN'J') BILL 

Second Reading 

Dato' T. H. Tan: Mr President, Sir, 
I beg to move that a Bill intituled 
.. An Act to amend the Merchant 
Shipping Ordmance, 1952," be read a 
second time. 

Mr. President, Sir, the main purpose 
of this Bill is to make provisions for 
the establisihment of a Central Mer
cantile Marine Fund covering all ports 
in the States .of Malaya. At present 
there are three: separate Funds, estab
lished under sub-section (7) of section 
467 of the Merchant Shipping Ordi
nance, J 952, for the ports of Penailg, 
Port Swettenham and Malacca. Each 
of these Funds derives its revenue 
from Sunday labour fees. The monies 
from these Funds can only be utilised 
at the respective port to provide 
amenities and facilities to sea-men but 
cannot be utilised to supplement the 
small collection made in respect of a 
Mercantile Marine Fund set up by a 
small port~ Thus, .with the establish~ 
ment of a, Central Mercantile Marine 
Fund, equitable - distribution of the 
monies in the Fund can. be made to 
all ports to. :which section 467 applies. 
A: Centrai Fund will also obviate _the 

necessity of having several committees 
each administering its own ·Fund. 

Clause 2 of this Bill!' also seeks- to 
replace the definition of .. Sunday" 
by that of "weekly holiday", in order 
to cover those cases· of ports in; States 
where Friday is a weekly holiday.· 

Clause 3 cif the Bill iS a saving 
clause which provides (or the transfer 
of all monies in the existing . Funds to 
the Central Mercantile Marine Fund. 

Sir, I beg to move. 

Dato' Y. T. Lee: Dato' Yang di
Pertua, saya menyokong. : 

Question put, anq agreed to. 

Bill accordingly read a second time 
and committed to a Committee of· the 
whole House. 

House immediately ·resolved itself 
into a Committee on the -Bill.· 

Bill considered in Committee. 

(Mr President in the Chair) 

· Clauses I to 3 ordered 'to stand part 
of the Bill . 

Bill reported without amendment: 
read the third time and passed. 

THE COURTS OF JUDICATURE 
(AMENDMENT) ACT 

Second Reading 

Enche' Athi Nahappan: Mr President, 
Sir, I beg to move that a Bill intituled 
"an Act to amend the Courts of 
Judicature Act, 1964" be read a 
second time. 

Mr President, Sir, the combined 
effect of sections 30 and 48 of the 
Act, as they stand, ·is to deprive the 
High Court or any subordinate Court 
of jurisdiction to decide any question 
as to the effect ·of ariy provision 'in 
the Constitution which arises in any 
proceedings before it. Any such ques
tion must be referred to the ·Federal 
Court for decision. The~e -provisions 
conflict with Article 128 (2) of the 
Constitution, which confers' juris
diction, but not exclusive jUrisdiction, 
on the Federal Court to decide such 

--------- -----------------
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constitutionaJ questions arising in the 
_J>roceedings in other Courts. 

Sic, the Bill seeks to remedy the 
position by givin1 a discretion to the 
High Court or a subordinate Court to 
refer any sqch q!lestion to the Federal 
Court. section -30 requires reference 
to be made by a subordinate Court 
to . tb'e High Court which, in tum, 
under sectiOli. 48, transmits the 
q!Jestion to the Federal Court. Article 
128 (2) provides that the exercise of 
the jurisdiction of the Federal Court 
should be subject to any rules of 
Court regulating that jurisdiction, and 
it is, in the opinion of the law 
officers, advisable to treat the pro
visions of section 30 in this respect 
as rul·es ·of CoUrt, and provision has 
been made in dause 3 (b) of the l3ill 
accordingly. This is particularly so in 
view of the fact that the rules of 
Court in Article 128 (2) have not been 
defined, ~nd the Interpretation and 
General Clau~ Otdihance, 1948 does 
not apJ?lY for the interpretation of this 
expresston. 

Enclte' Abdul SaiiUld bin Osnian: 
Sir, I beg to second. 

Question put, and agreed to. 

Bill accordingly read a second time 
and committed to a Committee of 
the whole House. 

House immediately resolved itself 
into a Committee on the Bill. 

Bill considered in Committee. 

(Mr President in the Chair) 

Clauses 1 to 4 inclusive ordered to 
stand part of the Bill. 

Bill reported without amendment : 
read the third time and passed. 

ADJOURNMENT SINE DIE 

(Motion) 

Dato' T. II. Tan: Mt President, Sir, 
1 ~g t6 move: 

That the House do now adjourn sine die. 

Dato' Y. T .. Lee: Tuan Yang di
Pertua, sa.ya menyokoilg. 

ADJOURNMENT SPEECH 

KEBAnKAN PEGA WAti POLIS 
DI;.SABAH 

Dato' Pengiran Mohamed Digadong 
Galpam: Tuan Yang di-Pertua Dewan 
Negara, di-sifii saya suka hendak ber
ahakap . berkenaan dengan kebajikan 
polis di-Sabah. D:il-hai"ap dapat ban
tuan daripada Pusat ia-itu Federal 
berkenaan dengan Radio Talipon 
supaya pegawai2 polis di-Sabah dapat 
diJ-beri olbh Kerajaan Federal untok 
kegunaan pegawai2 polis di-Sabah sa
masa masok ka-dalam hutan, oleh sebab 
masa sekarang dalam dharurat. musta
hak nrengguhakan Radio Talipon 
supaya menjadi keselamatan bagi 
pegawail polis di-Sabah masa fuereka 
berada di-dalam hutan2 yang di-perlu
kan. 

Di-minta juga tentang belanja2 

mereka saperti makanan2 masa her
ada daiam hutan. Oi:.hatap Kerajaan 
Federal dapat fikirkan gaji, atau pun 
elaun2 supaya di·tambah di-masa 
mereka di-dalam hutan masa yang di
perlukan. 

Oemik:ian juga berkenaan .. dengan 
kenderaan ia"it'u kereta. Di-harap 
Kerajaan Federal dapat membantu 
wang untok di-pinjamkah kapada 
mereka bua.t membeli. lrereta supaya 
dapat melaksanakan kerja yang men
jaga kesclamatan di-waktu siang, atau 
p•un malam, tetapi perkara :i.Jii hanya
lerh kapada tiap2 inspector dengan 
gaji $1.50 hingga ka-atas-nya. 

Kemudian tiap2 bulan Kerajaan 
potohg peratlis daripada yang patut 
hingga habis bayaran harga kereta yang 
tersebut. Tuan Yang di-Pertua, di~ 
minta Ketajaan kita dapat metnbantu 
befkenaan dengan RIDA atau pun 
lrebanyakan Penyukat Tanah oleh 
sebab di-Sabab. banyalc kurang Pega
wai2 Penyukat Tanah. Perkara ini 
sangat·lah di-perlukan masa sekarahg 
idi di-Sabah oleh kerana anak2 ra'ayat 
Sabah yang memihta tanah dengan 
bebetapa tahun samp1H sudah mem
bayar sagu hati hingga m~a int belum 
jup. keha sukat, jadi perkara keku
rangan orang2 Penyukat Tanah itu 
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sudah menjadi lalai, hila anak ra'ayat 
meny~at permintaan Sukat Tanaih 
yang c;ti.minta itu, Kerajaan State di
Sabah mengembalikan sa-mula wang2 

anak ra'ayat yang te.lah membayar 
bertahun2 kapada Kerajaan. 

Sekarang bertambah2 lagi ranchang
an Luar Bandar dan atoran di-Sabah 
pada masa ini bukan tidak ada ban
tuan daripada Federal, saya perchaya 
perkara ini akan makan masa yang 
bertahun2 tidak ada kemajuan anak 
ra'ayat d1-Sabah. Saya harap Kerajaan 
Pusat ia-itu Federal harus membantu 
dengan segera-nya mengadakan pega
wai2 Penyukat Tanah di-hantarkan 
ka-Sabruh untok berkhidmat supaya 
dapat melaksanakan kerja2 yang mana 
belum di-selesaikan oleh Kerajaan 
yang sudah bertahun ra'ayat minta 
itu. Tuan Yang di-Pertua, Dewan 
Negara, di-minta Kerajaan Federal 
dapat mengadakan bantuan guru2 

sekolah untok berkhidmat di-Sabah 
ia-itu guru2 yang boleh berbahasa 
Melayu dan sa-terus-nya, juga di
dalam Bahasa lnggeris untok me
ngajar di-tiap2 sekolah, kerana sangat 
kekurangan guru2 di-Sabah masa ini, 
maka sa-tiap tahun makin bertambah 
banyak murid2 demikian juga sekolah2 

mungkin akan bertambah banyak di
bena oleh Kerajaan, sebab itu di
minta Kerajaan Federal dapat mem
bantu menghantarkan guru2 sekolah 
sa-bagaimana yang saya katakan di
Dewan ini, maJm di-minta dengan sa
berapa segera-nya supaya Kerajaan 
Federal dapat membantu menghantar
kan guru2 yang berkenaan itu supaya 
anak2 di-Sabah dapat : kemajuan, 
bagitu juga di-Iain2 tempat. Terima 
kaseh. (Tepok). 

Enche' Abdul Rahman bin Ya'kub: 
Tuan Yang di-Pertua, berhubong de
ngan permohonan Yang Berhormat 
supaya Kerajaan Pusat memberi Radio 
Talivishen dan belanja2 kapada polis 
di-sana masa mereka masok dalam 
hutan dan juga memberi bantuan wang 
kapada Inspector daripada $250 ka
atas, perkara ini akan di-siasat dan 
akan di-timbangkan oleh Kerajaan. 
Berkenaan dengan Ranchangan Luar 
Bandar sama-lah tujuan Kerajaan Per
ikatan sa-bagaimana yang telah di-

nyatakan sa,belum Malaysia di"tuboh
kan. Perunding~n~ juga teht.b di-ada
kan di~antara Kerajaan Negeri dan 
I<erajaan ~usat berkenC\an dengan 
soal RIDA dan F.L.D.A. di-Sabah. 
Tetapi sama ada kita hendak nieng
hantar pakar2 Penyukat Tanah, saya 
sendiri tidak dapat menjawab di-ting
katan ini, tetapi saya akan sampaikan 
permohonan itu kapada Menteri yang 
berkenaan. 

Berhubong dengan soal pelajaran, 
ia-itu permohonan supaya guru2 se
kolah yang boleh berbahasa Melayu 
dan berbahasa lnggeris, saya suka 
menyatakan di-sini langkah2 telah 
di-ambil dan di-timbangkan oleh 
Kerajaan tentang soalan guru2 untok 
mengajar Bahasa Kebangsaan. Lang
kah pertama ia-lah, sa-bagaimana 
telah di-ketahui oleh Yang Berhor
mat itu, kita menghantar Pensharah2 

daripada sini, untok mengajar guru2 

dalam Maktab Perguruan di-Sabah, 
kemudian sa-telah guru2 itu menerima 
pelajaran daripada Pensharah yang 
kita hantar, mereka akan mempunyai 
kelayakan mengajar Bahasa Kebang
saan dalam sekolah2 yang lain di
Sabah. Langkah yang kedua-nya 
maseh kita timbangkan dan runding
kan pada masa ini ia-Iah supaya 
guru2 di-Sabah itu ketika masa 
sekolah berchuti dapat di-beri 
peluang untok hadhir dalam Kursus 
mempelajari Bahasa Kebangsaan, de
ngan tujuan apabila mereka itu telah 
lulus daripada kursus itu, dapat-lah 
mereka mengajar Bahasa Kebangsaan 
di-Sekolah2 di-Sabah sana. Langkah 
yang ketiga sedang di-rundingkan 
oleh Kerajaan Pusat juga ia-lah 
supaya kita menerima dalam Maktab 
Perguruan Bahasa di-Kuala Lumpur 
ini guru2 bukan sahaja daripada 
Sabah bahkan daripada Sarawak juga, 
dengan chara yang demikian dapat
lah kita dalam masa yang akan da
tang mempunyai guru2 yang sa
benar2-nya mempunyai kelayakan 
untok mengajar Bahasa Kebangsaan 
di-wilayah2 yang tersebut tadi. 

Perkara guru2 mengajar bahasa 
Inggeris dan lain2, memang kita 
ketahui di-Sarawak dan di-Sabah 
amat kurang jumlah-nya, tetapi Kera
jaan suka menyatakan kita akan 

------ --~----
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berusaha ; dengan sa-berapa boleh
nya supaya kekurangan2 itu dapat 
kita hapuskan menurut keadaan dari 
sa-masa .ka-sama, demikian-lah sa
haja. 

Mr President: Ahli2 Yang Berhormat, 
Majlis Meshuarat ini di-tanggohkan 
sa-hingga pada satu masa yang akan 
di-tetapkan. 

Adjourned at 5.55 p.m~ 
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WRITTEN ANSWERS TO 
QUESTIONS 

MINISTRY OF COMMERCE 
AND INDUSTRY 

Barang2 Ekspot 

1. Enche' Abdul Samad bin Osman 
bertanya kapada Menteri Perdagangan 
dan Perusahaan berapa banyak dan 
berapa harga barang2 yang berikut ini 
yang telah di-jual keluar negeri dalam 
tahun 1961, 1962 dan 1963 daripada 
Malaya, Singapura, Sabah dan 
Sarawak: 

1. Getah 
2. Bijeh timah 
3. Bijeh besi 
4. Kelapa sawit 
5. Kelapa kering 
6. Minyak kelapa 
7. Lada 
8. Tepong ubi kayu 
9. Ubi kayu 

10. Pisang 
11. N anas bertin 
12. Buah2 bertin 
13. Sayor2 bertin. 

Menteri Perdagangan dan Perusahaan 
(Dr Lim Swee Aun): Saya minta Ahli 
Yang Berhormat itu melihat pener
bitan2 perangkaan yang tersebut di
bawah ini, di-keluarkan dari masa 
ka-samasa, di-mana penerangan yang 
di-pinta itu boleh di-dapati. 
1. States of Malaya, Di-terbitkan t i a p2 

Statistics of Ex- bulan dan tiap2 tahun 
ternal Trade oleh Jabatan Perang

2. Singapore a n d 
States of Malaya, 
External T r a d e 
Statistics 

3. Statistics of Ex
ternal T r a d e , 
Sarawak 

kaan, Kuala Lumpur 
Di-terbitkan t i g a 
bulan sa-kali oleh 
Jabatan Perangkaan, 
Singapura 
Di-terbitkan 
tahun oleh 
Perangkaan 
Kuching 

t i a p2 
Jabatan 

Pusat, 

4. Sabah Statistics of Di-terbitkan t i a p2 
External Trade tahun oleh Penchetak 

Kerajaan, Jcsselton 

Barang2 lmpot 

2. Enche' Abdul Samad bin Osman 
bertanya kapada Menteri Perdagangan 
dan Perusahaan berapa banyak dan 

berapa harga barang2 yang tersebut 
di-bawah ini yang telah di-bawa masok 
ka-dalam tiap2 buah negeri, Malaya, 
Singapura, Sabah dan Sarawak dalam 
tahun 1961,1962 dan 1963: 

1. Rokok 
2. Cherlit 
3. Tembakau paip 
4. Miilyak petrol 
5. Minyak diesel 
6. Minyak tanah 
7. Kain baju 
8. Sabun 
9. Kelapa kering 

10. Arak indastri (Industrial 
alcohol) 

11. Beteri (Batteries) 
12. Tayar motokar dan tayar Iori 
13. Beras 
14. Tepong gandum 
15. Susu tin 
16. Susu tepong 
17. Gula 
18. Kopi 
19. Teh 
20. Buah buahan 
21. Radio dan Telivishen 
22. Motokar 
23. Lori 
24. Basikal 
25. Bas 
26. Ubatz 
27. Baja. 

Dr Lim Swee Aun: Sarna saperti per
tanyaan nombor satu. 

Sarawak rice stockpile 

3. Enche' Andrew Jika Landau asks 
the Minister of Commerce and Industry 
to state whether he can give an assu
rance that rice importers and dealers 
in Sarawak will not be compelled to· 
purchase the State's Rice Stockpile 
of the imported Siam Rice "C" -15 
per cent broken. 

Dr Lim Swee Aun: No. I cannot 
give such an assurance. 

Since 1956 the present system of 
maintaining a ·reserve stock of rice and 
Guaranteed ·Minimum .. Price of Padi 
existed in Sarawak. In that year .the 
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import of rice was returned to the 
private trade and in the same way as 
was done by the then Government of 
the Federation of Malaya, the then 
Government of Sarawak specifically 
made this measure of decontrol subject 
to the Government's commitment to 
maintain a Reserve Stock of Rice which 
would include both local and imported 
rice. 

In order to maintain this stockpile 
and Guaranteed Minimum Price of Padi 
successfully the Government must 
reserve the right to decide the type and 
quantity of rice which the importers 
are required to buy from Government 
reserve stock. 

Kilang2 Perusahaan dan Pekerja2-nya 

4. Dato' Sheikh Abu Bakar bin Yahya 
bertanya kapada Menteri Perdagangan 
dan Perusahaan : 

(a) berapa-kah bilangan kilang2 per
usahaan yang telah di-bena 
dengan modal tempatan dan 
modal luar negeri dalam tiap2 
Negeri di-Persekutuan Tanah 
Melayu; 

(b) berapa peratus pekerja2 daripada 
bangsa Melayu, China dan India, 
yang di-ambil bekerja dalam 
kilang2 tersebut; dan 

(c) ada-kah Kementerian-nya telah 
mengeluarkan arahan2 kapada 
majikan2 atau tuan2 punya kilang2 
tersebut supaya mengambil 
pekerja2 Melayu lebeh ramai 
daripada pekerja2 bukan Melayu 
atau sama banyak bilangan-nya. 
jika ya, berapa peratus yang di
berikan kapada orang Melayu. 

Dr Lim Swee Aun: 
(a) Negeri2-

Tempatan 
dan Luar 

Negeri 
Selangor .. 37 
Perak 2 
Pulau Pinang (ter-
masok 3 di-Province 
Wellesley) .. 4 
Negeri Sembilan .. 2 
Johor 11 
Melaka 
Kota Bahru 

--
Jumlah 56 

Bilangan Kilang 

Tempatan Luar Negerl 
Seluroh-nya Seluroh-nya 

19 16 
s 

9 

-- --
35 16 

J'umlah bilangan Kilang' Perin tis sa-takat ini-107. 

(b) Butir2-nya-
Kilang' Perusahaan Perintis dengan 

Modal 
Luar Modal Modal 

Negeri Tempatmi Luar Jum/ah 
dan Negeri 

Tempatan 

1. Kilang' yang tidak 
mengeluarkan ba
rang', dan dengan 
kerana itu tidak 
ada angka pekerja' 14 1 1 16 

2. Kilang' yang telah 
di-tutup 

3. Kilang' yang ber-
jalan tetapi belum 
menghantarkan daf-
tar pekerja2 .. 10 9 -

4. Kilang' yang ber-
jalan dan peratus 
pekerja2·nya 32 22 15 

(a) Melayu 45% 42% 44% 
(b) China 51% 55% 50% 
(c) India 4% 3% 6% 

5. Peratus kesemua pekerja (a) Melayu=44% 
dalam 69 buah Kilang' (b) China =52% 
Perusahaan Perin tis itu. (c) India = 4% 

19 

69 

(c) Satu daripada sharat2 hendak 
mengeluarkan satu sijil perintis 
semenjak tahun 1961 ia-lah: 

"Bahawa sharikat itu hendak
lah mengambil dan melateh 
warga2 negara Malaya bagi 
jawatan2 tadbir dan teknikal sa
hingga ka-perengkat pengurus, 
dengan mengutamakan peng
ambilan orang2 Melayu dan 
melateh-nya, supaya mehasabah 
kadar bilangan jawatan2 yang di
penohi oleh orang2 Melayu 
dalam semua perengkat." 

MINISTRY OF CULTURE, YOUTH 
AND SPOltTS 

Sports Stadium in Kuching 

5. Enche' Andrew Jika Landau asks 
the Prime Minister to state whether 
the Central Government will consider 
providing financial assistance to the 
proposed construction of a Sports 
Stadium in Kuching. 

Th~ Prhne Minister: All the States 
have so far paid for their own Stadium 
without any recourse to aid to the 
Central Governrt1ent. It is, therefore, 
suggested that it may be possible for 
Sarawak to provide and pay for its 
own Stadium. 
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MINISTRY OF DEFENCE 

Gaji Kaki-tangan Kerajaan yang berkhidmat 
dalain Tentera Tempatan 

6. nato' Sheikh Abo Bakar bin 
Yabya bertanya kapada Menteri Per
tahanan boleh-kah Kerajaan memberi 
jaminan ia-itu gaji sa-saorang yang 
telah di-ambil berkhidmat dalam Ten
tera Tempatan daripada Ahli Jawatan 
Pentadbiran Negeri tidak akan ter
kurang daripada gaji yang di-terima
nya sa-bagai Ahli Jawatan Pentadbiran 
itu. 

Menteri Pertahanao (Tun Haji Abdul 
Razak): Sa-panjang yang berkenaan 
dengan kaki-tangan Kerajaan Perse
kutuan, Kerajaan Pusat telah memberi 
perlindongan2 dengan chara menge
luarkan perentah pentadbitan (Surat 
Pekeliling Perkhidmatan No. 3 tahun 
1954), yang memberi jaminan kapada 
kaki-tangan itu mendapat gaji asal
nya: ia-itu kenaikan gaji, lama kerja, 
penchen, elaun bersara atau ganjaran. 
Sa-panjang yang berkenaan dengan 
kaki-tangan Kerajaan Negeri pula, 
Kerajaan Pusat telah meminta Kera
jaan Negeri supaya memberi perlin
dongan saperti itu juga. 

Anggota2 Tentera Tempatan di-beri balek 
Jawatan asal 

7. Dato' Sheikh Abu Bakar bin 
Yahya bertanya kapada Menteri Per
tahanan boleh-kah Kerajaan memberi 
jaminan ia-itu sa-saorang ahli Tentera 
Tempatan yang telah di-ambil dari
pada jawatan "civil" akan dapat balek 
jawatan civil-nya apabila habis tempoh 
perkhidmatan-nya dalam Tentera Tem
patan. 

Ton Haji Abdul Razak: Sa-saorang 
Ahli Perkhidmatan 'Awam yang ber
khidmat dalam Tentera Tempatan 
ada-lah di-jamin oleh undang2 dapat 
balek kerja-nya dalam Perkhidmatan 
'Awam apabila telah habis tempoh 
berkhidmat penoh masa dalam Tentera 
Tempatan, saperti yang tersebut dalam 
Sekshen 20 dalam Undang2 Perkhid
matan Negara. 1952 sa-bagaimana 
yang di-pinda oleh Undang2 Perkhid
matan Negara (Pindaan) tahun 1964. 

MINISTRY OF EXTERNAL 
AFFAIRS 

Kerajaim2 Negeri Membuat ilubongan 
dengan Kerajaanl Asing 

8. Enche' Ahmad bin Haji Taft her
tanya kapada Perdana Menteri: 

(a) boleh-kah Kerajaan2 Negeri 
dalam Malaysia membuat hu
bongan dengan Kerajaan2 asing 
tanpa pengetahuan atau kebe
naran Kerajaan Pusat; 

(b) boleh-kah Kerajaan Singapura 
yang ada keistemewaan dalam 
perkara buroh dan pelajaran, 
membuat hubongan dengan 
Kerajaan2 asing tanpa penge
tahuan atau kebenatan Kera
jaan Pusat. 

Perdana Menteri: 
(a) Perhubongan di-antara Kerajaan 

Malaysia dengan Kerajaan2 

asing ada-lah menjadi tanggong 
jawab Kerajaan Pusat yang ber
tempat di-Kuala Lumpur me
nurut Perlembagaan. Oleh yang 
demikian Kerajaan2 Negeri 
tidak ... Jah berhak berhubong 
terus dengan Kerajaan2 asing 
dengan tidak melalui Kerajaan 
Pus at. 

(b) Oleh sebab perhubongan2 di
antara Kerajaan Malaysia dan 
Kerajaan2 asing telah menjadi 
tanggong jawab Kerajaan Pusat 
maka Kerajaan Singapura tidak
lah sekali2 berhak berhubong 
dengan Kerajaan2 asing pada 
dasar-nya, sekali pon berkaitan 
dengan perkara2 buroh dan 
pelajaran, yang mana Kerajaan 
Singaputa ada keistemewaan 
bagi-nya di-dalam negeri-nya 
sahaja. 

MINISTRY OF HEALTH 

Health and Medical Services in Sarawak 

9, Enche' Andrew Jika Landau asks 
the Minister of Health to state what 
actions are being taken to expand the 
following health and medical services 
in Sarawak: 

(a) maternity facilities; 
(b) outpost clinics; and 
(c) land and river travelling 

dispensaries. 
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Minister of Health (Enche' Bahaman 
bin Samsudin): Steps are being taken to 
expand the following Health and 
Medical Services in Sarawak during the 
period 1964 to 1968: 

(a) Maternity facilities 

Plans have already been 
approved for an extension of the 
maternity ward facilities at the 
Lau King How Hospital, Sibu, 
costing $150,000. Work is due to 
commence before the end of this 
year and when completed will 
more than double the present 
maternity bed facilities. 

In Sarawak, the provision of 
Maternal and Child Health 
Clinics in rural areas is the 
responsibility of the Local 
Authorities. All of them have 
made plans for a considerable 
expansion of their Maternal and 
Child Health Services during the 
current Development Plan period 
and the Medical Department, 
which is responsible for the 
training of the midwives to staff 
the new clinics, has made plans 
to open a new domiciliary 
midwifery school in Sibu this 
month. This new school will 
ensure a larger intake of 
local authority student midwives 
during the next few years. 

(b) In the period 1964 to 1968, plans 
have been made to build: 

(i) Six 25-bed local hospitals 
in rural areas, two of 
which are already in the 
course of construction and 
should be finished by the 
end of this year. 

(ii) 21 rural treatment centres 
(static dispensaries) spread 
throughout the five divi-
sions. ·,•,, .. · 

(c) In addition to the local hospitals 
and rural treatment centres 
listed in paragraph (b), plans 
have been made to bring into 
operation two river travelling 
dispensaries and two road 
travelling dispensaries in the 
First, Third and Fourth 
Divisions. 

Proposals for the construction 
of another six rural treatment 
centres in the period 1968 to 
1970 are under consideration by 
my Ministry. When this pro
gramme is completed there will 
be almost double the number of 
rural treatment centres now in 
existence. 

MINISTRY OF HOME AFFAIRS 

Tangga Gaji dan Sharat2 Perkhidmatan bagi 
Anggota2 Polis di-Raja Malaysia 

10. Enche' Ahmad bin Haji Taft' her
tanya kapada Menteri Hal Ehwal 
Dalam Negeri: 

(a) dengan terbentok-nya Malaysia 
sekarang, ada-kah anggota2 polis 
dalam semua Negeri mendapat 
layanan yang sama dalam hal 
elaun rumah dan elaun2 yang lain 
serta tangga gaji mereka; 

(b) ada-kah pengetahuan bahasa ke
bangsaan menjadi satu sharat 
utama bagi anggota2 polis dalam 
semua perengkat. 

Menteri Hal Ehwal Dalam Negeri 
(Dato' Dr Ismail bin Dato' Haji Abdul 
Rahman): 

(a) Anggota2 polis dalam keempat2 
buah pasokan Polis di-Raja 
Malaysia maseh lagi berkhidmat 
dalam tangga gaji dan sharat2 
perkhidmatan yang berlainan2 
yang ada dalam keempat buah 
Negeri itu pada masa hendak di
adakan Hari Malaysia. 

Soal hendak mengadakan satu 
tangga gaji dan sharat2 perkhid
matan yang di-persatukan bagi 
Polis di-Raja Malaysia sedang 
di-uruskan dengan giat-nya. 

(b) Ya. Pegawai2 Polis bukan Melayu 
yang bergazet dan Inspekter2 
Polis di-Raja Malaysia ada-lah 
di-kehendaki lulus pepereksaan2 
bahasa Melayu sa-bagaimana yang 
di-tetapkan untok mendapat 
pengsahan dalam jawatan dan/ 
atau naik pangkat. Anggota2 
polis yang bukan Melayu dalam 
pangkat rendah ada di-beri pela
jaran bahasa Melayu sa-masa 
mereka berlateh di-Pusat Latehan 
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Polis dan sukatan latehan-nya 
ada menguntokkan ujian2 dalam 
bahasa Melayu. 

MINISTRY OF WORKS, POSTS 
AND TELECOMMUNICATIONS 

A concrete bridge in Kuching 

11. Enche' Andrew Jika Landau asks 
the Minister of Works, Posts and 
Telecommunications to state: 

(a) whether his Ministry would 
directly undertake the speeding 
up of works on Federal roads in 
Sarawak; 

(b) whether his Ministry would consi
der building a concrete bridge to 
span the Sarawak River at a site 

in Kuching, and if so, whether 
the Federal Government would 
undertake executing this project 
directly and not through the State 
of Sarawak. 

Minister of Works, Posts and Tele
communications (Dato' V. T. Samban
than): 

(a) No roads have yet been gazetted 
as Federal Roads. 

(b) This project would have to be 
included in the First Malaysian 
Plan. If approved, the Ministry 
of Works, Posts and Telecom
munications would be prepared 
to undertake the design if 
requested by the State Govern
ment. 


